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wydanie specjalne 
Êwiàteczne z kol´dami na CD

ww Odwa˝yç si´ byç
wolnym
Bohater Stanów Zjednoczonych,
jego imieniem
nazwano 2 z g∏ównych mostów
w Nowym Jorku, miasto w USA,
park narodowy w Australii, wysp´
na Alasce…mowa o patronie
Szko∏y Podstawowej w Wieliszewie
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ww Poloneza czas zaczàç
Festiwal, jak u Hitchcocka,
rozpoczà∏ si´ od trz´sienia ziemi
czyli od sensacyjnego poloneza
w wykonaniu najstarszej grupy
Promyków, dla której by∏ to debiut
przed szerokà publicznoÊcià 
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ww Konkurs
fotograficzny

Po raz kolejny OÊrodek Kultury
og∏osi∏ Wakacyjny Konkurs
Fotograficzny. Najwi´kszym
zwyci´zcà konkursu okaza∏a si´
Iwona Wymaza∏.
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ww XII sesja Rady
Gminy Wieliszew

W ˝adnym przypadku nie zgadzam si´
na likwidacj´ tej szko∏y – powiedzia∏
naszej gazecie radny Bernard
Rogalski – komentujàc sytuacj´
szko∏y w D´bem.
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� goràce informacje

Ca∏y pomys∏ nagrania p∏yty
zrodzi∏ si´ rok temu. Wraz z mo-
im wspó∏pracownikiem i serdecz-
nym przyjacielem Dariuszem
Golcem postanowiliÊmy podjàç
kolejne wyzwanie – nagranie p∏y-
ty z kol´dami.

Nie mia∏em obaw, ˝e pomys∏
nie wypali. Jego gwarancjà by∏a
osoba Darka, który zawsze jest
bardzo oddany temu co robi.
A jeÊli robi to jeszcze ze swoimi
„Promykami” przekonany by∏em,
˝e nie b´dziemy musieli si´ wsty-
dziç. Przemys∏aw Marcyniak za-
aran˝owa∏ zaproponowane przez
nas kol´dy i pastora∏ki.

Pierwsze próby i swoiste testo-
wanie kol´d mia∏o miejsce pod-
czas koncertów „Promyków”
i „Marzenia” w zesz∏ym roku.Wi-
dzowie z du˝ym entuzjazmem
przyjmowali nasze wyst´py.Takie
reakcje naszej wiernej widowni,
bàdê co bàdê najlepszego i naj-
bardziej srogiego recenzenta po-
skutkowa∏y tym, ˝e w tym roku
postanowiliÊmy nagraç profesjo-

nalnà p∏yt´ kol´d. A poza tym
chcieliÊmy pokazaç, ˝e nie tylko
potrafimy taƒczyç ale równie˝
Êpiewamy.

Do kol´d znanych „do∏o˝yli-
Êmy” trzy mniej znane. I zacz´∏a
si´ ci´˝ka praca przed wejÊciem
do studia nagraƒ – mnóstwo prób,
powtarzanie i czyszczenie po-
szczególnych kol´d. Wreszcie
nadszed∏ d∏ugo oczekiwany mo-
ment – nagranie.

W prawie 20 osobowym sk∏a-
dzie „Promyki” wyjecha∏y
do podwarszawskich Lasek gdzie
znajduje si´ profesjonalne studio
nagraƒ.

Tam, podzieleni na dwie grupy,
przez blisko 10 godzin nagrywa-
liÊmy kol´d´ po kol´dzie. Dla nie-
których m∏odych Êpiewaków by∏o
to ogromne prze˝ycie, bowiem
po raz pierwszy byli w takim
miejscu i mimo ogromnego zm´-
czenia nie chcieli wychodziç ze
studia.

Zarówno re˝yser dêwi´ku Fry-
deryk Babiƒski jak i kompozytor

Przemys∏aw Marcyniak wychwa-
lali zespó∏ za ich profesjonalne
przygotowanie do nagraƒ i nieby-
wa∏e wr´cz zgranie, nie wspomi-
najàc o ∏adnych g∏osach.

Pozwol´ sobie przytoczyç s∏o-
wa wypowiedziane przez Pana
Przemka: jesteÊcie najlepiej Êpie-
wajàcym Zespo∏em dzieci´cym
w Polsce – mia∏ na myÊli zespo∏y
pieÊni i taƒca oczywiÊcie. Bardzo
nam to schlebia, lecz pragn´
podkreÊliç raz jeszcze, ˝e ogrom-
na w tym zas∏uga naszego in-
struktora i korepetytora Êpiewu
Dariusza Golca.

Po ca∏odziennym trudzie zwià-
zanym z nagrywaniem kol´d pe∏-
ni wra˝eƒ (oczywiÊcie nie omija-
jàc w drodze powrotnej MC Do-
nalda) wróciliÊmy do domów.

Ka˝demu z nas jeszcze d∏ugo
przed snem rozbrzmiewa∏ dêwi´k
kol´d w g∏owie.

S∏uchajàc kol´d spostrzegà Paƒ-
stwo,˝e jedna kol´da wykonywana
jest przez jakieÊ tajemnicze m´-
skie g∏osy. To niespodzianka jakà
przygotowaliÊmy wraz z Darkiem
dla Paƒstwa i ca∏ego Zespo∏u.

Pastora∏ka „Jam jest Dudka”
Êpiewana jest przez duet prowa-
dzàcych Zespó∏ „PROMYKI”: Da-
riusza Golca (zawodowo cz∏onka
chóru Filharmonii Narodowej)
oraz mojej skromnej osoby.

ChcieliÊmy aby p∏yta ta by∏a
weso∏a i pe∏na optymizmu a tra-
fiajàc do Paƒstwa domów rozwe-
seli∏a Âwi´ta Bo˝ego Narodzenia.
ChcielibyÊmy równie˝ ˝eby Êpie-
wali Paƒstwo razem z nami „na-
sze” kol´dy, dlatego te˝ w gazecie
poza p∏ytà znajdziecie Paƒstwo
s∏owa niektórych kol´d oraz ˝y-
czenia dla wszystkich czytelni-
ków „Gazety Wieliszewskiej”

Dariusz Skrzydlewski

Wspomnienia Ryszarda Guba∏y, poruczni-
ka AK, ps. „Skóra”, urodzonego 26.03.1923
w Warszawie, mieszkajàcego w Legionowie.
W roku 1936 wstàpi∏em w szeregi m∏odzie-
˝owej organizacji „Orl´ta”, przy zwiàzku
strzeleckim Warszawa „ÂródmieÊcie”.
W organizacji tej przechodziliÊmy szkolenie
w zakresie sprawnoÊci fizycznej, strzelectwa,
boksu a nawet pi∏ki no˝nej. JednoczeÊnie
wpajano w nas poczucie kole˝eƒstwa i umi-
∏owanie ojczyzny.
W 1938 roku na obozie szkoleniowym
w Lidzbarku otrzyma∏em dyplom P. W. oraz
zda∏em na m∏odzie˝owà odznak´ P.O.S.
Na zebraniu zwiàzkowym w kwietniu 1939 r.
og∏oszono nam, ˝e Warszawska Brygada
Obrony Narodowej zwi´ksza swoje stany
osobowe, wi´c prowadzi nabór ochotników

do swoich szeregów. Na ten apel ja i wielu
moich kolegów zg∏osi∏o si´ do s∏u˝by w O. N.
Po komisji lekarskiej dosta∏em przydzia∏
do II batalionu mjr. Surewicza i I Kompa-
nii kpt. Bartnika. W czerwcu 1939 r. w ko-
szarach przy ul. Ciep∏ej otrzymaliÊmy broƒ
i ca∏e wyposa˝enie ̋ o∏nierza piechoty.15 czerw-
ca udaliÊmy si´ na 14 dniowe çwiczenia
do Modlina. Po powrocie z çwiczeƒ broƒ zo-
stawiliÊmy w koszarach, pozosta∏y ekwipu-
nek zatrzymaliÊmy w domu.

W nocy z 24 na 25 sierpnia otrzyma∏em roz-
kaz dostarczony przez ∏àcznika, nakazujà-
cy wstawienie si´ o 6 rano w koszarach
przy ul. Ciep∏ej w pe∏nym umundurowaniu.
O godzinie 13 w uzbrojeniu udaliÊmy si´
na bocznic´ kolejowà Pelcowizna, z której
przetransportowano nas do Zegrza.
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W poszukiwaniu

zaginionej

historii

W∏aÊnie dostajecie Paƒstwo do r´ki kolejny
egzemplarz „Gazety Wieliszewskiej”
wzbogacony o p∏yt´ z kol´dami nagranymi przez
Zespó∏ Taƒca Ludowego „PROMYKI”.

MARTA 
SZCZEPA¡SKA
redaktor naczelny

Drodzy Czytelnicy!

Przekazuj´ w Paƒstwa r´ce
specjalny Êwiàteczny numer
Gazety Wieliszewskiej. Specjalny
bo bardziej okaza∏y, zawierajàcy
wi´cej tak lubianych przez
Paƒstwa opowieÊci
historycznych, ponadto
wzbogacony o unikatowy
gwiazdkowy prezent
przygotowany przez Zespó∏
PieÊni i Taƒca „Promyki”
W zwiàzku z nadchodzàcymi
Âwi´tami Bo˝ego Narodzenia,
˝ycz´ wszystkim Czytelnikom,
w imieniu swoim i ca∏ej redakcji
„Gazety Wieliszewskiej”, aby te
Âwi´ta wype∏nione by∏y radoÊcià,
ciep∏em i nadziejà, oraz nios∏y ze
sobà mi∏oÊç, spokój i odpoczynek.
Niech Nowy 2008 Rok przyniesie
powodzenie, optymizm i wiar´
w spe∏nienie wszelkich marzeƒ.
Mam nadziej´, ˝e promykowa
niespodzianka przys∏u˝y si´
do zbudowania cudownej,
rodzinnej atmosfery
w nadchodzàce Âwi´ta.

Relacja z mojej s∏u˝by wojskowej 1939–1945

Krzy˝ Armii
Krajowej 
awers i rewers

Co By sie
Wom dazy∏o
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AktualnoÊci

l... kadr z ˝ycia gminy

1. Najbardziej ceni´ u ludzi: otwarty
umys∏ i poczucie humoru.

2. Gdybym nie by∏ kimÊ, kim jestem,
to by∏bym: pilotem odrzutowca.

3. Moje najwi´ksze marzenie: jestem
realistà, nie mam marzeƒ, mam cele
i plany.

4. W wolnym czasie: trenuj´ (cia∏o
i umys∏).

5. Mój ulubiony film/ksià˝ka:
Antymatrix – Edwin Bendyk,
Memento – Christopher Nolan.

6. Wierz´ w: w siebie i innych ludzi.

7. Najwi´kszy sukces: ciàgle przede
mnà.

8. Najwi´ksza pora˝ka: nie
rozpami´tuje pora˝ek.

9. Najbardziej u ludzi nie lubi´:
autodestruktywnego stylu ˝ycia.

10. Na bezludnà wysp´ zabra∏bym:
siekierk´ i m∏oteczek, ˝eby
zbudowaç sobie Êliczny, malutki
domeczek.

Mieszkaƒcy pytajà Wójta Gminy Wieliszew
Waldemara Kownackiego...

Szanowny panie Wójcie!
Prosz´ o informacje jakie sà losy parku w Wieliszewie,
którego pi´knà koncepcjà widzieliÊmy jakieÊ 2 lata te-
mu. Czy prace nad projektem szczegó∏owym zosta∏y za-
wieszone, przesuni´te w czasie czy te˝ mo˝e Gmina od-
stàpi∏a od projektu zorganizowania miejsca zabaw i re-
kreacji dla mieszkaƒców i dzieci?

(Agnieszka, 14.11.2007 r.)
Szanowna Pani Agnieszko!
Odpowiadajàc na Pani zapytanie internetowe z dnia 14.11.br.
uprzejmie informuj´, ˝e Gmina posiada opracowanà doku-
mentacj´ technicznà oraz pozwolenie na budow´ parku w Wie-
liszewie. JednoczeÊnie informuj´, ˝e Gmina zamierza wystà-
piç z wnioskiem o dotacj´ z funduszy unijnych na realizacj´
niniejszej inwestycji. Po jej przyznaniu oraz zabezpieczeniu
Êrodków finansowych na ten cel w bud˝ecie Gminy, zostanie
wszcz´ta procedura przetargowa na budow´ w/w parku.

Z wyrazami szacunku Wójt Gminy Wieliszew 
Waldemar Kownacki

Szanowny Panie Wójcie,
myÊl´ ˝e wielu mieszkaƒców naszej Gminy interesujà
sprawy, które sà poruszane na Sesjach Rady Gminy.
Mam pytanie czy jest to mo˝liwe, aby wiadomoÊci te po-
jawia∏y si´ na bie˝àco Pozdrawiam

(Artur, 09.11.2007 r.)

Szanowny Panie Arturze!
Na stronie www.bip.wieliszew.pl znajdujà si´ bardzo do-
k∏adne protoko∏y z kolejnych posiedzeƒ Rady Gminy Wie-
liszew. Protokó∏ z sesji umieszczany jest po jego zatwier-
dzeniu przez radnych na kolejnej sesji.
Ponadto w prawie lokalnym umieszczane sà uchwa∏y pod-
j´te przez Rad´ Gminy Wieliszew.

Z powa˝aniem Wójt Gminy Wieliszew
Waldemar Kownacki

...Wójt odpowiada...
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10 pytaƒ do...

DU˚E DZIECI czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
Redakcja naszej gazety kontynuuje cykl: DU˚E DZIECI CZYLI WYPOWIEDZI
NA POWA˚NE TEMATY w którym zadajemy pytania milusiƒskim ze Szko∏y Podstawowej
w Skrzeszewie. DziÊ zapytaliÊmy: CO TO JEST BO˚E NARODZENIE?

MARTYNA, lat 6

Âwi´ta sà, ˝e si´ dostaje prezenty,
przychodzi Miko∏aj, si´ choink´
ubiera.

A co powiesz o Miko∏aju?

Miko∏aj przynosi prezenty, ale jak
ktoÊ jest niedobry to nie dostanie.

KRYSTIAN, lat 6

Âwi´ta Bo˝ego Narodzenia sà wtedy
jak sà prezenty, choinka i Miko∏aj.
Gdy jest Ênieg.

A co powiesz o Miko∏aju?

Miko∏aj mieszka na biegunach,
bardzo daleko i wysoko.

KUBA, lat 7

Ja wiem, ˝e Âwi´to Bo˝ego
Narodzenia polegajà na dawaniu
a nie na zabieraniu albo biciu si´.
Bo˝e Narodzenie jest ∏adne wtedy
gdy wszystko idzie dobrze i nie k∏ócà
si´ ludzie. Nie ma lodów do jedzenia
bo jest zimno i trzeba jeÊç ciep∏e
potrawy.

A co powiesz o Miko∏aju?

Wiem, ˝e Êwi´ty Miko∏aj ma d∏ugà
brod´ i jest na czerwono ubrany.

BARTEK, lat 7

Âwi´to Bo˝ego Narodzenia to takie
Êwi´to, kiedy si´ Pan Jezus narodzi∏.
W czasie tych Êwiàt nie urzàdza si´
zabaw hucznych.

A co powiesz o Miko∏aju?

Wiem, ˝e Âwi´ty Miko∏aj istnieje
i przynosi prezenty.

DANIEL, lat 6

Âwi´ta to jest takie coÊ co przycho-
dzi Miko∏aj. Albo si´ ubiera choink´
i mo˝na dostaç prezenty, wys∏aç list

A co powiesz o Miko∏aju?

Âwi´ty Miko∏aj przynosi prezenty
i jak ktoÊ jest niegrzeczny to nie do-
stanie prezentów. Miko∏aj mieszka
bardzo wysoko. Renifery to sà takie
stworki, które prowadzi Miko∏aj.
Niestety nie pami´tam jakie majà
imiona.

ÂWINTY SCEPAN 
1. Âwinty Scepan po kolyndzie rad chodzi∏.

A Êwinty Jon, a Êwinty Jon,
Kol´dzicke wraz nosi∏.

2. Ej przyszli my ku jednymu dómowi.
ZaÊpiwojmy se nasymu,
Panu gospodazowi.

3.Ej przeÊmisny gospodarzu,
Cy cujas.
Cy nom jakom, cy nom jakom,
Kol´dzicke wrychtujas.

4.Wrychtujem Wom koledzicke,
I ko∏ocz.
Jesce w domu, jesce w domu,
Dzbonek wina na pomoc.

JEZUSA NARODZONEGO
1. Jezusa Narodzonego wszyscy witajmy,

Jemu po kol´dzie dary wzajem oddajmy.
Oddajmy weso∏o, sk∏aniajmy swe czo∏o 
Sk∏aniajmy swe czo∏o Panu naszemu.

2. Oddajmy za z∏oto  wiar´ czyniàc wyznanie,
˚e to Bóg i cz∏owiek prawy le˝y na sianie.
Oddajmy weso∏o …

3. Przyjmij Jezu na kol´d´ te nasze dary,
Przyjmij serca dusze nasze za Swe ofiary.
ByÊmy kiedyÊ w niebie posiàÊç mogli Ciebie,
PosiàÊç mogli Ciebie na wieki wieków.

Z NARODZENIA PANA  
1. Z narodzenia Pana dzieƒ dziÊ weso∏y,

wyÊpiewujà chwa∏´ Bogu ˝ywio∏y,

RadoÊç ludzi wsz´dzie s∏ynie, anio∏ budzi
przy dolinie, pasterzów co paÊli pod borem wo∏y.

2. Wypada wÊród nocy ogieƒ z ob∏oku,
dumajà pasterze w takim widoku.

Ka˝dy pyta co si´ dzieje, czy nie Êwita,
czy nie dnieje.

Skàd ta ∏una bije tak mi∏a oku.
3. Ale gdy anielskie g∏osy s∏yszeli, zaraz do 

Betlejem pr´dko bie˝eli,
Tam witali w ˝∏obie Pana, pokl´kali na

kolana i oddali dary co z sobà
Wzi´li.

4. I my z pastuszkami dziÊ si´ radujmy,
chwa∏´ z anio∏ami wraz wyÊpiewujmy.

Bo ten Jezus z nieba dany, weêmie nas 
mi´dzy niebiany,

Tylko Go z ca∏ego serca mi∏ujmy.

W ˚¸OBIE LE˚Y
1.W ˝∏obie le˝y któ˝ pobie˝y,

Kol´dowaç ma∏emu,
Jezusowi, Chrystusowi,
DziÊ Nam narodzonemu.
Pastuszkowie przybywajcie,
Jemu wdzi´cznie przygrywajcie,
Jako Panu naszemu.

2. My zaÊ sami z piosneczkami,
A tak tego Maleƒkiego,
Niech wszyscy zobaczymy.
Jak ubogo narodzony,
P∏acze w stajni po∏o˝ony,
Wi´c Go dziÊ ucieszymy.

3. Witaj Panie có˝ si´ stanie,
˚e rozkosze niebieskie,
OpuÊci∏eÊ, a zstàpi∏eÊ,
Na te nicoÊci ziemskie.
Mi∏oÊç moja to sprawi∏a,
By cz∏owieka wywy˝szy∏a,
Pod nieba empirejskie.

NOWY ROK BIE˚Y
1. Nowy Rok bie˝y, w jase∏kach le˝y, a kto, kto?

Dzieciàtko ma∏e, dajcie Mu chwal´, na ziemi.
2. Le˝y Dzieciàtko jako jagniàtko, a gdzie, gdzie.

W Betlejem mieÊcie, tam si´ pospieszcie,
znajdziecie.

3. Jak Go poznacie, gdy Go nie znacie, Jezusa?
Pod∏o owity, nie w aksamity, ubogo.

4. Anieli grajà, wdzi´cznie Êpiewajà, a jak, jak?
Niech chwa∏a b´dzie, zawsze i wsz´dzie,
Dzieciàtku.

Na ScynÊcie, na Zdrowie, 
na to Boze Narodzenie,

Tak Wom sk∏adom serdeczne Zycenie
Zdrowia, pomyÊlnoÊci, wselkich

dostatków, duzo radoÊci,
Niech Wom udzieli Bóg z wysokoÊci.

Syçko co z∏e niech Wos ∏omijo,
A zdrowie, csynÊcie niech Wom

sprzyja.
˚yczà Promyki

teksty najmniej znanych kol´d 
z p∏yty Promyków

SANDRA, lat 7

Âwi´ta Bo˝ego Narodzenia to jest
czas kiedy sà Âwi´ta Bo˝ego
Narodzenia i wtedy jest choinka

A co powiesz o Miko∏aju?

Wiem, ˝e na pewno istnieje.
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Wydarzenia w gminie

ww O planach zagospodarowania
Referat Urbanistyki i Architektu-
ry Urz´du Gminy Wieliszew in-
formuje, i˝ z dniem 23.11.2007r.
zacz´∏y obowiàzywaç uchwa∏y:

1. nr 45/IX/07 Rady Gminy Wieli-
szew z dnia 12 czerwca 2007r.
w sprawie uchwalenia zmiany
miejscowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego gminy Skrze-
szew (obecnie Wieliszew) na ob-
szarze wsi Ka∏uszyn.

2. nr 46/IX/07 Rady Gminy Wieli-
szew z dnia 12 czerwca 2007r.
w sprawie uchwalenia miejscowe-
go planu zagospodarowania prze-
strzennego gminy Wieliszew doty-
czàcego obszaru wsi Komornica.
Oraz z dniem 09.12.2007 r. zacz´-
∏y obowiàzywaç uchwa∏y

1. nr 41/IX/07 Rady Gminy Wieli-
szew z dnia 12 czerwca 2007r.
w sprawie uchwalenia miejscowe-
go planu zagospodarowania prze-
strzennego gminy Wieliszew doty-
czàcego obszaru wsi ¸ajski.

2. nr 44/IX/07 Rady Gminy Wieli-
szew z dnia 12 czerwca 2007r.
w sprawie uchwalenia miejscowe-
go planu zagospodarowania prze-
strzennego gminy Wieliszew doty-
czàcego obszaru wsi Krubin.
Uwagi do poni˝szych projektów
planów nale˝y sk∏adaç w terminie
do 28.12.2007 r.

1. projekt miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego ob-
szaru wsi Topolina.

2. projekt miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego ob-
szaru wsi Podd´bie

ww Wójt o ulicy Modliƒskiej
Trwajà prace nad przebudowà ko-
lejnego odcinka drogi wojewódz-
kiej 631 -ulicy Modliƒskiej w Wie-
liszewie. O krótkà informacj´ na te-
mat tej inwestycji poprosiliÊmy Wójta
Gminy Wieliszew Waldemara Kow-
nackiego:
Przebudowa ul. Modliƒskiej jest reali-
zowana wspólnym wysi∏kiem Gminy
Wieliszew i Mazowieckiego Zarzàdu
Dróg Wojewódzkich. W czasie prze-
budowy napotkaliÊmy na pewne trud-
noÊci, których êród∏em by∏a niezado-
walajàca jakoÊç materia∏ów geodezyj-
nych i brak dobrej inwentaryzacji
infrastruktury podziemnej – rozbie˝-
noÊci pomi´dzy inwentaryzacjà
na mapach a po∏o˝eniem rzeczywi-
stym w terenie dochodzà niekiedy do 2
metrów.
TrudnoÊci te jednak zosta∏y pokona-
ne. OdbyliÊmy kilka intensywnych
narad technicznych,, które wreszcie
doprowadzi∏y do poprawy wspó∏pra-
cy wykonawców poszczególnych ele-
mentów przebudowy. Jak mo˝ecie
Paƒstwo zauwa˝yç nastàpi∏a poprawa
zarówno jakoÊci jak i tempa prac. Za-
koƒczenie prac planowane jest na ko-
niec 2007 roku. OczywiÊcie jeÊli wa-
runki pogodowe pozwolà na kontynu-
owanie prac. Mo˝e si´ zdarzyç, ˝e
pewne drobne elementy tzw. kosmety-
ka b´dzie wykonywana ju˝ po nowym
roku. 

� informacje w skrócie

Komendant Powiatowy Policji pod-
insp. mgr Wojciech Wo∏kowicz przy-
wita∏ goràco przyby∏ych goÊci i pod-
kreÊli∏ jak wa˝na dla pracy wieli-
szewskiej policji jest przeprowadzka
do nowego budynku a nast´pnie
podkreÊli∏ olbrzymie zas∏ugi samo-
rzàdu Gminy Wieliszew w realiza-
cji komisariatu – prawie 350 tys. z∏
i teren pod inwestycj´. Symbolicz-
nego przeci´cia wst´gi dokona∏
zast´pca Komendanta Sto∏ecznego
Policji insp. Tadeusz Bereda wraz
z Komendantem Policji wWielisze-
wie podinsp. Jackiem Sysiakiem
i Wójtem Gminy Waldemarem
Kownackim. Arcybiskup S∏awoj
Leszek G∏ódê dokona∏ poÊwi´cenia
budynku.

Po przemowach zaproszonych
goÊci, w tym Arcybiskupa, Komen-
danta Powiatowego Policji w Legio-
nowie, Starosty Powiatowego Jana
Grabca, Wójta Gminy Wieliszew
i Przewodniczàcego Rady Gminy
Wieliszew Jana So∏tysa, rozpocz´-
to zwiedzanie okaza∏ego nowego
posterunku.

Budynek Komisariatu Policji zo-
sta∏ zrealizowany wspólnymi si∏ami
Komendy Sto∏ecznej Policji w War-
szawie oraz Gminy Wieliszew. Za-
stàpi∏ on starà siedzib´ Policji
w Skrzeszewie, której warunki nie
do koƒca pozwala∏y wieliszewskim
policjantom na sprawne i skutecz-
ne dzia∏anie. DziÊ ten praktycznie
nie nadajàcy si´ do eksploatacji
budynek jest ju˝ tylko wspomnie-
niem.

W ogromnym przedsi´wzi´ciu
inwestycyjnym, jakim jest budowa
nowej siedziby Policji w znacznym
stopniu partycypowa∏a Gmina Wie-
liszew. Wspólnymi zabiegami organi-
zacyjnymi poprzednich Komendan-
tów Powiatowych i komisariatu Wie-
liszewskiego uda∏o si´ doprowadziç
do uzgodnieƒ, ˝e inwestorem b´dzie
Komenda Sto∏eczna natomiast Gmi-
na b´dzie w maksymalnym zakresie
pomaga∏a tej inwestycji, poczàwszy
od przeznaczenia dzia∏ki pod budow´
komisariatu w Wieliszewie a potem,
ju˝ w trakcie samej realizacji inwe-
stycji, poprzez partycypacje w kosz-
tach – zaznacza udzia∏ Gminy Wie-
liszew w tej inwestycji Wójt Gminy
Wieliszew – Waldemar Kownacki.
Wspólnymi si∏ami uda∏o si´ zwieƒ-
czyç dzie∏o i jest ono postrzegane
w kategoriach sukcesu poniewa˝ po-
wsta∏y obiekt jest bardzo nowoczesny,
na miar´ XXI wieku, przestrzenny,
posiada nowoczesnà architektur´, do-
st´pnoÊç dla potencjalnych petentów
i interesantów. Same superlatywy
– tak, na temat nowo otwartej sie-
dziby gminnej Policji, kontynuuje
wypowiedê Wójt Gminy. Nowy Ko-
misariat to dla wieliszewskiej poli-
cji szansa na lepszà, wygodniejszà
i tym samym skuteczniejszà prac´.

Nowa placówka jest umiejscowiona
tam gdzie jest najwi´ksze skupisko
ludnoÊci. W zwiàzku z powy˝szym
w pierwszej kolejnoÊci na pewno po-

licja b´dzie du˝o szybciej uchwytna
i jej dzia∏ania b´dà du˝o szybsze a ni-
˝eli ze starej jednostki. Wp∏yw na ja-
koÊç pracy, b´dzie mia∏a wi´ksza iloÊç
komputerów i szybszy dost´p do In-
ternetu, którego w starej jednostce nie
mamy w ogóle – tak szanse skutecz-
niejszej pracy policji w zwiàzku ze
zmianà siedziby przedstawi∏ Ko-
mendant Komisariatu Policji
w Wieliszewie podinsp. Jacek Sy-
siak w lipcowej rozmowie z naszà
redakcjà. I wyglàda na to, i˝ mia∏ ra-
cj´, gdy˝ jego nadzieje podziela
obecnie Komendant Powiatowy Po-
licji w Legionowie podinsp. mgr
Wojciech Wo∏kowicz: Otwarcie no-
wego komisariatu w Wieliszewie to
przede wszystkim poprawa warun-

ków pracy policjantów pe∏niàcych
w nim s∏u˝b´. To nie tylko nowy bu-
dynek, czyli pomieszczenia spe∏niajà-
ce europejskie standardy, to równie˝
tak potrzebny i wr´cz niezb´dny no-
wy sprz´t który, na co dzieƒ u˝ywa-
jà policjanci w s∏u˝bie dla mieszkaƒ-
ców Gminy Wieliszew. Poprawa wa-
runków pracy funkcjonariuszy
z pewnoÊcià prze∏o˝y si´ na jakoÊç
i efektywnoÊç wype∏nianych przez
nich obowiàzków. Nowy komisariat
to jeszcze jeden bardzo wa˝ny aspekt,
sprawna i przeprowadzana w god-
nych warunkach obs∏uga wszystkich
interesantów. Jestem g∏´boko przeko-
nany, ˝e ta inwestycja znaczàco przy-
czyni si´ do jeszcze wy˝szego stanu
bezpieczeƒstwa w Paƒstwa Gminie.

By dobrze spe∏niç misj´, jakà jest
bycie policjantem trzeba mieç odpo-
wiednie i godne warunki pracy.Takie
warunki zagwarantuje naszym wie-
liszewskim policjantom w∏aÊnie no-
wy komisariat, który sta∏ si´ dla nich
jedynym w swoim rodzaju przed-
Êwiàtecznym prezentem. Efektywna,
bo wykonywana z przyjemnoÊcià
praca Policji na pewno prze∏o˝y si´
na komfort ˝ycia wszystkich miesz-
kaƒców Gminy Wieliszew. MS

Realacja wideo z uroczystoÊci na www.wieliszew.pl

Otwarcie komisariatu
UroczyÊcie otwarto nowy
komisariat Policji
przy al. SolidarnoÊci
w Wieliszewie
dnia 7 grudnia. Otwarcie
uÊwietni∏o wielu
wspania∏ych goÊci, wÊród
których znaleêli si´
Arcybiskup S∏awoj
Leszek G∏ódê, zast´pca
Komendanta Sto∏ecznego
Policji insp. Tadeusz
Bereda.

Egzotyczna alegoria wolnoÊci

Uczniowie Gimnazjum w Skrzeszewie rozpocz´li uroczystoÊci poÊwi´cone 89 rocznicy odzyskania przez Polsk´
niepodleg∏oÊci. Dzieƒ póêniej uroczystoÊç ku czci Âwi´ta Niepodleg∏oÊci odby∏a si´ w miejscowej podstawówce.

Zebranych na uroczystoÊciach
w gimnazjum goÊci przywita∏a
dosyç zaskakujàca dekoracja
przypominajàca afrykaƒskà
d˝ungl´. Egzotyczny plener oka-
za∏ si´ scenerià dla swoistego mo-
ralitetu na temat wolnoÊci. Wró-

bel, wrona, orze∏, antylopa, lew
i s∏oƒ kolejno opowiada∏y o swo-
im wyobra˝eniu wolnoÊci odkry-
wajàc przy okazji naturalne jej
ograniczenia by na koniec od-
kryç, ˝e najbardziej wolnym
a jednoczeÊnie najbardziej na-

stawajàcym na wolnoÊç innych
jest cz∏owiek.

Po przyj´tym g∏oÊnà owacjà
przedstawieniu kilkudziesi´cio-
osobowy chór z∏o˝ony z uczniów
gimnazjum i szko∏y podstawowej
w Skrzeszewie, zaprezentowa∏
program wiàzank´ pieÊni patrio-
tycznych na czele z „Legionami”,
przeplatanà poezjà.

Dyrektor gimnazjum Marzen-
na Kmieciak podkreÊli∏a du˝y
wk∏ad w realizacj´ przestawienia
Stanis∏awa Kmieciaka – nauczy-
ciela muzyki, szefa chóru oraz Ka-
tarzyny Nowak. Ale oczywiÊcie
przedstawienie nie by∏oby sukce-
sem gdyby nie ogromne zaanga˝o-
wanie samych uczniów. Wójt gmi-
ny dzi´kujàc za ciekawà lekcj´ pa-
triotyzmu wskaza∏ m∏odzie˝y
na ciàg∏à potrzeb´ walki o swojà

ojczyznà, ale ju˝ nie w sposób ja-
ki musieli to robiç nasi przodko-
wie ale poprzez doskonalenie sie-
bie by w ten sposób wp∏ywaç
na rozwój swojej ojczyzny.

Na uroczystoÊci w skrzeszew-
skiej podstawówce m∏odzie˝ wier-
szem i pieÊnià uczci∏a kolejnà
rocznic´ odzyskaniu niepodleg∏o-
Êci. Ponadto tradycyjnie ju˝ goÊci-
∏a kombatanta Armii Krajowej

Dzieci z zapartym tchem s∏ucha-
∏y interesujàcych opowieÊci
z burzliwych dla naszej ojczyzny
czasów. S∏uchajàc, uczà si´, ˝e hi-
stori´ tworzà zwykli ludzie, którzy
w trudnych wojennych czasach
wykazywali si´ nadludzkà odwa-
gà, abyÊmy mogli ˝yç w wolnoÊci.

PK/TW

Realacja wideo z uroczystoÊci na www.wieliszew.pl

„Byç policjantem
to misja, a nie
praca” 

takie has∏o przyÊwieca∏o
uroczystoÊci otwarcia nowego

komisariatu Policji

Starosta Jan Grabiec na r´ce Komendata Powiatowego Policja Wojciecha Wo∏kowiczego sk∏ada list gratulacyjny.

foto: PK

foto: PK

Serdeczne wyrazy
wspó∏czucia dla

Pani Teresy Piwek

z powodu
Êmierci Matki

sk∏adajà

Wójt Gminy Wieliszew
i Dyrektor OÊrodka

Kultury w Wieliszewie
Wraz z pracownikami



Zakwaterowani zostaliÊmy w koszarach szko∏y
∏àcznoÊci. Nast´pnego dnia prowadziliÊmy çwi-
czenia na fortach „Ordona Kiliƒskiego”. Poma-
galiÊmy równie˝ przy budowie stanowisk C.
K. M. Nocami na przedpolu fortów pe∏niliÊmy
s∏u˝b´ wartowniczà. W okolicy zamieszkiwali ko-
loniÊci niemieccy, wi´c musieliÊmy zachowaç
ostro˝noÊç.
Rano pierwszego wrzeÊnia batalion nasz znajdo-
wa∏ si´ na placu alarmowym, gdy nagle ujrzeli-
Êmy w górze niemieckie samoloty bombowe. Jed-
noczeÊnie w powietrzu us∏yszeliÊmy serie z broni
maszynowej. To nasi lotnicy zaatakowali forma-
cje bombowców niemieckich. Rozgorza∏a walka
powietrzna, bombowce rozlecia∏y si´ na boki rzu-
cajàc bomby na okoliczne pola. Nad naszymi ko-
szarami przelecia∏ nisko palàcy si´ samolot nie-
miecki, który spad∏ pod wsià Borowa Góra. Na-
tychmiast w batalionie og∏oszono stan wojenny,
wydano nam ostatnia amunicj´ i granaty, jedno-
czeÊnie przenoszàc nas do schronów fortecznych.
CekaemiÊci celem obrony przeciwlotniczej zaj´li
stanowiska przy moÊcie. Piechota çwiczy∏a obro-
n´ torów, saperzy zaminowali zapory przeciwczo∏-
gowe. W nocy z 5 na 6 wrzeÊnia do∏àczy∏
do nas I batalion 26 p. p. RównoczeÊnie og∏oszo-
no, ˝e jesteÊmy pierwszà linià frontu.
Rano w dniu 7 wrzeÊnia przyszed∏ rozkaz z do-
wództwa frontu nakazujàcy wycofanie wszystkich
jednostek na lewy brzeg Bugo-Narwi. Po wycofa-
niu si´, saperzy zerwali most. Na naszym odcin-
ku frontu nastàpi∏o przegrupowanie wojska. I ba-
talion p. p. skierowano w kierunku Radzymina.
Batalion nasz zosta∏ usytuowany: I kompania za-
j´∏a stanowiska na wysokoÊci zerwanego mo-
stu, II kompania zaj´∏a stanowiska we wsi Rynia,
mi´dzy Wieliszewem a D´bem rozmieszczono 32
p. p. i III kompani´ O. N. Dywizjon artylerii ci´˝-
kiej zajà∏ pozycj´ pod wsià Niepor´t. Saperzy u∏o-
˝yli nad lustrem wody zerwanego mostu belki, któ-
re umo˝liwi∏y I kompani zaj´cie wczeÊniej opusz-
czonych stanowisk.
O Êwicie w dniu 8 wrzeÊnia ujrzeliÊmy idàcy
w naszym kierunku niemiecki zwiad. Gdy zbli-
˝yli si´ do naszych stanowisk na odleg∏oÊç 300 m
pad∏ rozkaz: ognia!
Po naszej salwie wszyscy zwiadowcy padli, kil-
ku le˝a∏o na szosie, reszta zaleg∏a w rowach. Gdy
nastàpi∏a cisza kilku Niemców wsta∏o podnoszàc
r´ce do góry. Na rozkaz kpt. Bartnika podeszli
do naszych stanowisk, zostali wzi´ci do niewoli
i odes∏ani do dowództwa. Niemcy nie atakowa-
li nas ju˝ wi´cej, ale 9 wrzeÊnia ca∏à si∏à uderzy-
li na wieÊ Rynia i teren mi´dzy D´bem i Wieli-
szewem. Nasza artyleria dzielnie rozbija∏a pró-
by sforsowania rzeki. II kompani´ wspiera∏
batalion 78 p. p., III kompania wspierana by∏a
przez batalion 32 p. p.
11 wrzeÊnia z powodu braku amunicji zamilk∏a
ci´˝ka artyleria, artylerzyÊci niszczàc dzia∏a wy-
cofali si´ do Warszawy. Na skutek poniesionych
strat w ludziach i sprz´cie II i III kompania O. N.
wycofa∏a si´ do Zegrza. Nasza I kompania majàc
najmniejsze straty, otrzyma∏a rozkaz ubezpieczaç
odwrót batalionu. Zaj´liÊmy stanowiska na wa-
le przeciwpowodziowym i ostrzeliwaliÊmy
na przedpolu wszystko, co tylko si´ rusza. Nast´p-
nie zaj´liÊmy stanowiska na wale kolejowym.
Upewniwszy si´, ˝e batalion dotar∏ ju˝ do Legio-
nowa, do∏àczyliÊmy do nich, na rozkaz dowództwa
wycofaliÊmy si´ do warszawskiej Cytadeli. Na sku-
tek ostrza∏u artylerii niemieckiej 15 wrzeÊnia zo-
sta∏em ci´˝ko ranny. Przewieziono mnie do szpi-
tala polowego przy ul. Karowej, gdzie przebywa-
∏em do kapitulacji.
Z chwilà wejÊcia do Warszawy Niemców, brat za-
bra∏ mnie do domu.
Czekamy na kolejne tak ciekawe relacje Paƒ-
stwa, bàdê Paƒstwa rodziców czy dziadków.
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W poszukiwaniu zaginionej historii

Wieliszew znajdowa∏ si´ w tym
czasie w gminie Niepor´t, powie-
cie warszawskim. Od 5 lat pro-
boszczem parafii wieliszewskiej
by∏ wówczas 43 letni ks. Dionizy
Prusiƒski.

6 lipca 1917 r. w koÊciele wie-
liszewskim odby∏o si´ nabo˝eƒ-
stwo ˝a∏obne za Êp. majora Wy-
rw´ Furgalskiego i kapitana S∏a-
wa – Zwierzyƒskiego oraz
wszystkich poleg∏ych oficerów
i ˝o∏nierzy. Sam dowódca 5 pu∏-
ku piechoty wojsk polskich pod-
pu∏kownik Micha∏ ̊ ymierski wy-
da∏ rozkaz L: 183 z dnia 4 lip-
ca 1917r. (kopia w posiadaniu
autora) do ˝o∏nierzy stacjonujà-
cych w Zegrzu, o nast´pujàcym
brzmieniu:

…Na dzieƒ ten zarzàdzam na-
st´pujàco:

Zbiórka ca∏ego pu∏ku pod do-
wództwem oficerów na placu
çwiczeƒ o 7.00 rano bez rynsz-
tunku, ˝o∏nierze w pasach i ba-
gnetach. Ka˝dy baon sformowa-
ny w dwie kompanie. Pu∏k pro-
wadzi kpt. Raczyƒski. Poczàtek
nabo˝eƒstwa o godz. 7.30. Orkie-
stra i chór pu∏kowy biorà czynny
udzia∏. Dzieƒ 6 bm. wolny od za-
j´ç do po∏udnia. Nie-
przydzieleni oficerowie
przy szablach i pasach
biorà udzia∏ we mszy…

Równie˝, prawie do-
k∏adnie rok wczeÊniej
od odzyskania niepodle-
g∏oÊci, bo 24 listopa-
da 1917 r., majàtek
w Wieliszewie z ca∏ym
˝ywym i martwym in-
wentarzem za wyjàt-
kiem lokomobili nabyli
Szymon vel Simon vel
Simcha Pfeffer (2/4 ma-
jàtku) zamieszka∏y
wWarszawie przy ul.Ho-
˝ej 62 i ma∏˝eƒstwo Mi-
chalina vel Machela oraz
Maurycy vel Mowsza
Szereszewscy (po 1/4 ma-
jàtku) zamieszkali w dobrach Wo-
la Krzysztoporska w powiecie
piotrkowskim.Nabyli oni majàtek
wieliszewski od ma∏˝eƒstwa
Chrzanowskich Aleksego iWandy
ze Skarbków – Ko∏aczkowskich
za kwot´ 682 560 marek. Kopia
wpisu do ksi´gi hipotecznej z pod-

pisami sprzedajàcych i kupujà-
cych pod 11 stronicowym aktem
sprzeda˝y poni˝ej.Niestety nie do-
tar∏em do ˝adnych zdj´ç ani te˝
nic nie uda∏o mi si´ uzyskaç od in-
stytutów i organizacji ̋ ydowskich
o dalszych losach ostatniego w∏a-
Êciciela majàtku Wieliszew Szy-
mona Pffefera.Mo˝e ktoÊ z czytel-
ników jest mi w stanie pomóc?

Nie wiadomo dlaczego Chrza-
nowscy nie sprzedali lokomobli,

ale warto dowiedzieç si´ co to ta-
kiego. Nazwa pochodzi z j´zyka
∏aciƒskiego, a sà to maszyny
cieplne, z∏o˝one z kot∏a parowe-
go, silnika parowego t∏okowego
i urzàdzeƒ pomocniczych, stoso-
wane do nap´du maszyn rolni-
czych, pràdnic, pomp. Oznacza to

˝e w majàtku wieliszewskim me-
chanizacja w tamtym czasie wy-
st´powa∏a i takie maszyny jak
na zdj´ciu poni˝ej funkcjonowa∏y.

W majàtku znajdowa∏ si´ nie-
wielki dworek. W Wieliszewie
mieszkaƒcy ˝yli bardzo skrom-
nie, domy drewniane, kryte s∏o-
mianà strzechà cz´sto bez pod-
∏óg, jedynie gliniane. Mieszkaƒ-
cy utrzymywali si´ przede
wszystkim z rolnictwa. Posiadali

ma∏e gospodarstwa
parohektarowe (naj-
wi´ksze do 5 ha).
Cz´Êç pracowa∏a
w majàtku Pfeffera
i Szereszewskich.
Warte podkreÊlenia
jest ̋ e wWieliszewie
by∏ w owym czasie
m∏yn. Do dzisiejsze-
go dnia pozosta∏a
cz´Êç budynku ma-
szynowni m∏y-
na przy obecnej ul.
Polnej.

W tym czasie
przez Wieliszew
przebiega∏a kolejka
wàskotorowa, po-
twierdza to nie-
miecka mapa Geo-

graph.Verlangsanstalt u. Druc-
kerem Ludw. Ravenstein A-G.
Frankfurt (M). Kolejka zosta∏a
uruchomiona przez Niemców,
ale nasypy i przepusty zbudo-
wali jeszcze Rosjanie (prawdo-
podobnie 4. Batalion Kolejo-
wy). Wàskotorówka by∏a linià
wojskowà, która ostatecznie
prowadzi∏a do Modlina. Nie
wiadomo jak d∏ugo funkcjono-
wa∏a kolejka.

Okres odzyskania niepodle-
g∏oÊci rozpoczà∏ nowy etap roz-
woju Wieliszewa. Ju˝ po pi´ciu
latach w 1923r. zbudowano no-
wà szko∏´, Pffefer sprzeda∏ zie-
mi´ pod osiedle kolejarzy i let-
nisko Kwietniówka. Niestety
przysz∏a II wojna Êwiatowa
i znowu ogromne zniszczenia.

Krzysztof Klimaszewski
Wszystkie fotografie pochodzà

z archiwum autora

Relacja Mojej
S∏u˝by Wojskowej
1939 – 1945

dokoƒczenie ze str. 1

Wspomnienia RYSZARDA GUBA¸Y,
porucznika AK, ps. „Skóra”

Wieliszew niepodleg∏y
dokoƒczenie z poprzedniego numeru

Spichlerz Dworek w majàtku wieliszewskim

Dokument sprzeda˝y majàtku wieliszewkiego

Lokomobil

O samym Wieliszewie
i jego mieszkaƒcach
nie znajdujemy zbyt
wiele wzmianek
w literaturze
wojskowej, zapewne
nie wydarzy∏o si´ te˝
nic szczególnego, co
odegra∏oby znaczàcà
rol´ w dniach
odzyskania
niepodleg∏oÊci.



11 listopada 1992 r. do grona
miejsc, szkó∏, obiektów geogra-
ficznych nazwanych imieniem
bohatera do∏àczy∏a Szko∏a Pod-
stawowa w Wieliszewie, kiedy to
dokonano poÊwi´cenia sztandaru
na który uczniowie pierwszy raz
przyrzekali „wprowadzaç w ˝ycie
zasady swojego patrona, zasad´
umi∏owanie ojczyzny, szacunek
dla ludzi”.

15 lat póêniej podczas uroczysto-
Êci mo˝na by∏o us∏yszeç „KoÊciusz-
ko to Polska, KoÊciuszko to wol-
noÊç, KoÊciuszko to wzór do naÊla-
dowania dla wielu pokoleƒ…”.

G∏ównym punktem jubileuszo-
wych obchodów Êwi´ta patrona
by∏a akademia przygotowana
przez pana Jacka Banaszka
i uczniów z klas VIb. Uczniowie
przedstawili rys historyczny
od przysi´gi w 1794 roku na kra-
kowskim rynku, poprzez bitw´
pod Rac∏awicami, niewol´, emi-
gracj´, a˝ po Êmierç Naczelnika
w Szwajcarii. Recytatorzy pod-
kreÊlali fakt, ˝e pi´kne tradycje
koÊciuszkowskie ˝yjà w Êwiado-
moÊci narodu od pokoleƒ i uczà
mi∏oÊci ojczyzny. Polacy wsz´dzie
popularyzowali KoÊciuszk´ jako
postaç bohatera jednoczàcego

naród. Imi´ KoÊciuszki przez d∏u-
gie lata wyst´powa∏o w charakte-
rze symbolu walki narodowo-wy-
zwoleƒczej.

Wiersze i proza wspó∏brzmia-
∏y razem z muzykà powa˝nà
w tle. Ca∏y monta˝ s∏owno-mu-
zyczny przeplatany by∏ pieÊnia-
mi patriotycznymi i ˝o∏nierskimi
w wykonaniu chóru szkolnego
pod dyrekcjà pana Stanis∏awa
Kmieciaka. NuciliÊmy m.in.
pieÊƒ „Wojenko, wojenko”,
„Pierwsza kadrowa” oraz „Tu
wsz´dzie jest moja Ojczyzna”
i „˚eby Polska by∏a Polskà”.
Po wyst´pie Dyrektor SAPO El˝-
bieta Radzikowska przybli˝y∏a
postaç patrona, Wójt Gminy Wal-
demar Kownacki podarowa∏
szkole ksià˝k´ z pamiàtkowà de-
dykacjà, a radny powiatowy Pa-
we∏ Kownacki podzieli∏ si´

z uczniami swoimi wspomnienia-
mi z uroczystoÊci nadania szko-
le im. Tadeusza KoÊciuszki.

Po przerwie odby∏ si´ szkolny
konkurs wiedzy o patronie przy-
gotowany przez panià Iren´ Gro-
deckà-Siwek. Z klas IV-VI wy∏o-
niono pi´ç trzyosobowych dru-
˝yn. Na widowni znajdowali si´
kibice z tych˝e klas. Pierwszà
cz´Êç stanowi∏y serie pytaƒ za-
mkni´tych. Trzeba by∏o wybraç
jednà z trzech odpowiedzi. Pyta-
nia, jak i póêniejsza poprawna
odpowiedê pojawia∏y si´ na du-
˝ym ekranie. Drugà cz´Êcià kon-
kursu by∏o uk∏adanie puzzli. Dru-
˝yny otrzyma∏y puzzle, których
treÊç stanowi∏y obrazy znanych
polskich malarzy, a które przed-
stawia∏y sceny z ˝ycia KoÊciuszki.
Trzecià cz´Êç stanowi∏y zadania
otwarte. Kapitanowie dru˝yn ∏o-

wili za pomocà w´dki pytania
umieszczone w specjalnie przy-
gotowanym stawie. Wymaga∏o to
od uczniów sporych zdolnoÊci
manualnych, a wÊród publiczno-
Êci wywo∏a∏o spore emocje. W za-
ci´tej walki zwyci´˝y∏a dru˝yna
klasy 5A w sk∏adzie Marcelina
Marynowska, Klaudia Stachnik,
Bartosz Teodorowicz, drugiej
miejsce zaj´∏a dru˝yna z klasy 4
a miejsce 3. klasa 6A.

Przez 15 lat uczniowie i póê-
niejsi absolwenci szko∏y udowad-
niali, i˝ s∏owa przysi´gi nie by∏y
tylko s∏owami i wielu z nich stu-
diowa∏o bàdê studiuje na najlep-
szych uczelniach czy zajmuje od-
powiedzialne stanowiska nale˝y
liczyç, ˝e w ich Êlady pójdà rów-
nie˝ obecni uczniowie.

MASP
Realacja wideo z uroczystoÊci na www.wieliszew.pl

Bohater Stanów
Zjednoczonych, jego
imieniem nazwano dwa
z g∏ównych mostów
w Nowym Jorku,
miasto w USA, park
narodowy w Australii,
wysp´ na Alasce.
Mowa oczywiÊcie
o Tadeuszu KoÊciuszce. 

Kolejny raz w Szkole Podstawowej im.
Stanis∏awa Moniuszki w ¸ajskach 9 li-
stopada odby∏ si´ koncert w ramach cy-
klicznych „Spotkaƒ ze sztukà”.
W roli debiutantów wystàpi∏a klasa ze-
rowa z macierzystej szko∏y pod kierun-
kiem pani Ma∏gorzaty Ekiert-KoÊciƒ-
skiej oraz uczniowie Szko∏y Muzycz-
nej I i II stopnia z Legionowa (klasa
skrzypiec i fortepianu). Jako gwiazda
wieczoru, w roli solisty wokalisty, wy-
stàpi∏ ̧ ucjan Soko∏owski – bas z towa-
rzyszeniem pianisty Macieja MiÊkiewi-
cza. Muzyka Moniuszki znowu za-
brzmia∏a w murach Szko∏y
Podstawowej jego imienia w ¸ajskach.
Us∏yszeliÊmy pieÊni: „Kozak”, „Wesó∏
i szcz´Êliwy”, „Dziad i baba”, „PieÊƒ
wojenna” i oczywiÊcie nie mog∏o za-
braknàç „sztandarowego” utworu
z opery „Straszny dwór” – arii Sko∏u-
by. Oprócz niezwyk∏ej skali i barwy
g∏osu duet Soko∏owski – MiÊkiewicz
przedstawi∏ niezwykle zabawnà etiud´
aktorskà, wzmacniajàc tym samym
treÊç i nastrój powy˝szej arii. ArtyÊci
zostali nagrodzeni gromkimi brawami.
Recital by∏ Êwietnym wprowadzeniem
do wycieczki, która odby∏a si´ 11 listo-
pada 2007 roku pod has∏em „Âladami
Stanis∏awa Moniuszki”. Jej zwieƒcze-
niem by∏a wizyta w Teatrze Wielkim
w Warszawie na przedstawieniu
„Straszny dwór”. W programie wy-
cieczki znalaz∏o si´ równie˝ zwiedzanie
miejsc w Warszawie zwiàzanych z ˝y-
ciem i twórczoÊcià Stanis∏awa Mo-
niuszki (wizyta na cmentarzu Powàz-
kowskim, w Akademii Muzycznej w Sa-
li imienia Stanis∏awa Moniuszki, oraz
w miejscu zamieszkania). Wycieczka
by∏a cz´Êcià projektu „JesteÊmy ra-
zem” realizowanego przez stowarzysze-
nie „Aktywni dla ̧ ajsk” w ramach pro-
jektu „Partnerstwo w Wid∏ach
Trzech Rzek” przy udziale Êrodków
Europejskiego Funduszu Spo∏ecz-
nego w ramach Inicjatywy Wspólno-
towej EQUAL. JN
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W poszukiwaniu zaginionej historii

Zwi´kszyç ÊwiadomoÊç ekologicz-
nà wÊród naszych dzieci i m∏o-
dzie˝y – taki cel przyÊwieca∏
spektaklowi, który odby∏ si´ w sa-
li widowiskowej Urz´du Gminy
Wieliszew 14 listopada.

Spektakl zatytu∏owany,, Zielo-
na afera – czyli ostatnie Êledztwo
inspektora Zgrozy”, zorganizo-
wa∏a pani Barbara ¸empkowska
odpowiedzialna za ochron´ Êro-
dowiska w urz´dzie gminy wraz
z OÊrodkiem Edukacji i Kultury
Ekologicznej z Gdaƒska. Przed-
si´wzi´cie zosta∏o sfinansowane
z Gminnego Funduszu Ochrony
Ârodowiska i Gospodarki Wodnej
a przedstawienie obejrza∏y dzie-
ci ze wszystkich szkó∏ naszej
gminy.

Uwa˝am, ˝e spektakl by∏ bardzo
ciekawie przedstawiony. MyÊl´, ˝e
b´d´ na pewno uwa˝a∏a na to czy le-
˝à jakieÊ papierki, jak si´ zachowu-
jà moi rówieÊnicy w stosunku
do przyrody – opowiedzia∏a o swo-
ich wra˝eniach Justyna Czep
z Gimnazjum w Skrzeszewie. Dla
gimnazjalistów ze Skrzeszewa
przedstawienie by∏o równie˝ oka-
zjà do zaprezentowania nowych
mundurków (foto na str. 2). Jak za-
pewnia pani Barbara ¸empkow-
ska – to nie ostatnia akcja zwi´k-
szajàca ÊwiadomoÊç ekologicznà
wÊród dzieci i m∏odzie˝y naszej
gminy.

PK/MT
Realacja wideo z uroczystoÊci na www.wieliszew.pl

Zielona afera

W ramach projektu Stowarzy-
szenia „M∏odzi dla Rozwoju
– EMKA” – „W poszukiwaniu za-
ginionej historii” w gminach Wie-
liszew i Jab∏onna odby∏ si´ cykl
spotkaƒ z historykami, Panem
Krzysztofem Klimaszewskim, za-
palonym mi∏oÊnikiem historii
Wieliszewa oraz Panem Jackiem
Szczepaƒskim, dyrektorem Mu-
zeum Historycznego w Legiono-
wie.

„Wieczorki z historià” cieszy∏y
si´ du˝ym zainteresowaniem
i zgromadzi∏y ∏àcznie ponad set-
k´ s∏uchaczy.WÊród goÊci znalaz∏
si´ Pan W∏odzimierz B∏awdzie-
wicz – wybitny historyk i autor
monografii Niepor´tu.

Na pochwa∏´ zas∏uguje równie˝
zainteresowanie dziejami swoje-
go regionu uczniów szkó∏ z Gmi-
ny Wieliszew, którzy t∏umnie zja-
wiali si´ na spotkaniach.

W Jab∏onnie najsilniejszà gru-
p´ na „Wieczorku z historià” sta-
nowili s∏uchacze tamtejszego
Uniwersytetu Trzeciego Wieku,

którzy ch´tnie dzielili si´ z resz-
tà swoimi wspomnieniami doty-
czàcymi czasów drugiej wojny
Êwiatowej.

RegionaliÊci opowiadali o dzie-
jach powiatu legionowskiego,
od najstarszych Êladów osadnic-
twa na tym terenie a˝ po czasy
po zakoƒczeniu drugiej wojny
Êwiatowej.

Ciekawie omówione zosta∏y
dzieje wieliszewskiego KoÊcio∏a,
Pa∏acu Potockich w Jab∏onnie,
cmentarza w Chotomowie a tak-
˝e fortów w Janówku i Pa∏acu
Stanis∏awa Poniatowskiego w Gó-
rze.

Ogólnym przes∏aniem history-
ków by∏ apel o spisywanie i doku-
mentowanie opowiadaƒ najstar-
szych osób tego regionu, pami´-
tajàcych wiele cennych
i interesujàcych szczegó∏ów doty-
czàcych dawnych dziejów nasze-
go powiatu. Nie powinniÊmy po-
zwoliç na utrat´ tak wiarygod-
nych êróde∏ informacji.

Zakoƒczenie projektu b´dzie
stanowiç spotkanie podsumowu-
jàce (17 grudnia, g. 18, sala wido-

wiskowa Urz´du Gminy Wieli-
szew – serdecznie zapraszamy!)
na którym zostanà przedstawio-
ne wyniki projektu, czyli wysta-
wa historycznych zdj´ç naszych
miejscowoÊci, prezentacja i roz-
powszechnienie materia∏u podsu-
mowujàcego, w którym przedsta-

wiona zostanie historia naszego
regionu oraz zaprezentowanie
najlepszych prac, wy∏onionych
z konkursu zorganizowanego dla
szkó∏ pt. „Moja ma∏a ojczyzna
w opowiadaniach dziadków”
i rozdanie nagród.

MS

Spotkania z historià

Âladami MoniuszkiOdwa˝yç si´ byç wolnym

Spotkanie z Krzysztofem Klimaszewskim w remizie w Skrzeszewie Foto: PK

Foto: PK
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Fotoreporta˝

Podobnie radosny wydêwi´k
mia∏a sobotnia (10 listopada)
uroczystoÊç w wieliszewskiej hali
sportowej. W tym roku poza
Promykami pod dyrekcjà
Dariusza Skrzydlewskiego, które
swoimi osiàgni´ciami wywalczy∏y
sobie status gwiazdy bez wzgl´du
na miejsce imprezy, wystàpi∏y
goÊcinnie dwa zespo∏y Kuênia
Artystyczna „Wilanów” oraz
Zespó∏ PieÊni i Taƒca „Malbork”
Kuênia Artystyczna powsta∏a
w 2000 r. dzi´ki inicjatywie
Jaros∏awa Wojciechowskiego
przy Wilanowskim Klubie
M∏odzie˝owym. Repertuar
zespo∏u to taƒce narodowe oraz
taƒce i pieÊni ludowe regionów
m.in. Beskidu Âlàskiego
i rodzimego Wilanowa.
Sam festiwal, jak od Hitchcocka,
rozpoczà∏ si´ od trz´sienia ziemi
czyli od sensacyjnego poloneza
w wykonaniu najstarszej grupy
Promyków, dla której by∏ to
debiut przed szerokà
publicznoÊcià. Zdziwienia nie kry∏
sam wójt Wieliszewa Waldemar
Kownacki, który wskaza∏
na potrzeb´ zwi´kszenia
aktywnoÊci grup wywiadowczych
gdy˝ Promyki nawet przed nim
ukry∏y przygotowanà
niespodziank´. Nie mniejszà
niespodziankà okaza∏ si´ wyst´p
najm∏odszych Promyczków, które
dyrygowane przez pana Dariusza
Golca zaÊpiewa∏y dwa jesienne
szlagiery. Nast´pnie trzy zespo∏y
zaprezentowa∏y kolejno swój
program w cyklu the best of,
w którym nie zabrak∏o
krakowiaka, taƒców kaszubskich,
˝ywieckich i taƒców rybackich.
Podczas festiwalu
zaprezentowane zosta∏y wyniki
wakacyjnego konkursu
fotograficznego. Jury spoÊród
przesz∏o 150 zdj´ç nagrodzi∏a 12
w 4 kategoriach
i przyzna∏a 4 wyró˝nienia. Klasà
samà dla siebie okaza∏a si´ Iwona
Wymaza∏, której zdj´cia
spoÊród 16 nagród zdoby∏y po∏ow´
trofeów.
Frekwencja na festiwalu
zdecydowanie wskazuje, i˝ wÊród
mieszkaƒców radosne
Êwi´towanie rocznicy odzyskania
niepodleg∏oÊci na trwa∏e wpisuje
si´ w kalendarz imprez w gminie
Wieliszew.

Szpaku
Realacja wideo z uroczystoÊci na www.wieliszew.pl

W Wieliszewie
Êwi´to narodowe
obchodzi si´ nie
tylko w zadumie
przy pomnikach
ale ju˝ od kilku
lat listopadowà
rocznic´
odzyskania
niepodleg∏oÊci
Êwi´tuje si´
uroczyÊcie w rytm
muzyki taƒców
narodowych. 

Poloneza
czas zaczàç 

Foto: PK

Foto: Mariusz 
Mazewski

Foto:BGPict

Foto: BGPict Foto: BGPict

Foto: BGPict

Foto: BGPict

Foto: PK
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W tym roku uroczystoÊci zwiàza-
ne z Dniem Niepodleg∏oÊci obcho-
dzone by∏y a˝ w trzech miejscach.
Rozpocz´to mszà Êwi´tà w koÊciele
parafialnym p. w. Âwi´tego Bart∏o-
mieja w Janówku I, a nast´pnie do-
konano z∏o˝enia wiàzanek pod Po-
mnikiem Ofiar Wojen. Podczas tych
uroczystoÊci krótki program arty-
styczny zaprezentowali uczniowie
Szko∏y Podstawowej w Janówku.

Kolejne uroczystoÊci mia∏y miejsce
w koÊciele parafialnym p. w. Prze-
mienienia Paƒskiego w Wieliszewie.
Uroczystà msz´ uÊwietni∏ wyst´p
Chóru Gminnego Marzenie – pod dy-
rekcjà Stanis∏awa Kmieciaka.

Nast´pnie zebrani w Êwiàtyni
przemaszerowali na cmentarz woj-
skowy by z∏o˝yç wieƒce po Pomni-
kiem ˚o∏nierzy WrzeÊnia 1939 r. 

Po tych uroczystoÊciach dokona-
no z∏o˝enia wieƒców w Olszewnicy
Starej pod Pomnikiem Odzyskania
Niepodleg∏oÊci. Zebranych pod po-
mnikiem dyrektor miejscowej szko-
∏y podstawowej Jadwiga Stachnik
zaprosi∏a na uroczystoÊç Êlubowania
pierwszoklasistów.

W godzinach wieczornych wójt
Waldemar Kownacki wraz ze swo-
im zast´pcà Andrzejem Szczo-
drowskim na zaproszenie wójt
Gminy Jab∏onna Olgi Muniak
wzi´li udzia∏ w mszy Êwi´tej
w Chotomowie i w uroczysto-
Êciach pod miejscowym pomni-
kiem pami´ci poleg∏ych i pomor-
dowanych w latach 1939–1945.

PK

Realacja wideo z uroczystoÊci na www.wieliszew.pl

NiepodlegloÊciowe
uroczystoÊci

Po Festiwalu PieÊni i Taƒców Narodowych
w niedziele 11 listopada obchodzono uroczystoÊci
z okazji Âwi´ta Niepodleg∏oÊci.

Foto: BGPictFoto: PK

Foto: PK Foto: PK

Foto: PK
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Kultura

Konkurs fotograficzny – wyniki

Po raz kolejny OÊrodek
Kultury og∏osi∏ Wakacyjny
Konkurs Fotograficzny. 

Na konkurs wp∏yn´∏o 149 prac 24
autorów, wi´c komisja w sk∏adzie:
Dariusz Skrzydlewski, Pawe∏ Kow-
nacki, Ernest Mozol, Aneta Grzy-
bowska, Grzegorz Biernat mia∏a
sporo pracy. Typujàc prace komi-
sja w ka˝dym zdj´ciu szuka∏a nie-
powtarzalnego uroku, oryginal-
nego uj´cia czy uchwycenia tej je-
dynej chwili kiedy to zatrzymany
obraz wr´cz do nas przemawia.
Przyznano nagrody nast´pujàcym
osobom:

Przyroda:
1. Bory – Ewa Sass 
2. Chodnik I – Ma∏gorzata Szadura 
3. RabuÊ – Iwona Wymaza∏
4. Âmierç – Iwona Wymaza∏ (wyró˝nie-

nie)
Zdarzenie:

1. Jarocin – Joanna Baƒbura
2. Kajakarz jak si´ patrzy – Rados∏aw

Baƒbura
3. Kazimierz Dolny – Ma∏gorzata Za-

kolska
4. YES – Iwona Wymaza∏ (wyró˝nienie)

Ludzie:
1. Psikus – Iwona Wymaza∏
2. Czarowanie – Iwona Wymaza∏
3. Bia∏e boje – Buczka
4. Miejsce w Twoich oczach – Iwona

Wymaza∏ (wyró˝nienie)
Krajobrazy:

1. WyjÊcie – Iwona Wymaza∏
2. Droga do koÊcio∏a – Iwona Wymaza∏
3. Zachód s∏oƒca – Julek Kwiatkowski
4. B∏yskawice – Katarzyna Pliszka

(wyró˝nienie)
Wszystkie zdj´cia b´dà opubli-

kowane na: www.wieliszew.pl 

Królewski Turniej Taƒców jest
jednym z turniejów, które odby-
wajà si´ kilka razy w roku w ró˝-
nych rejonach Polski. Stylistyka
danego konkursu jest ÊciÊle po∏à-
czona z miejscem, w którym si´ on
odbywa.W∏aÊnie z tych wzgl´dów
turniej w Wilanowie nosi miano
„Królewskiego”, a jego oprawa
zwiàzana jest z postacià Ja-
na III Sobieskiego.

Patronat nad imprezà przej´∏o
Stowarzyszenie Polskiej Sekcji
Mi´dzynarodowej Rady Stowa-
rzyszeƒ Folklorystycznych, Festi-
wali i Sztuki Ludowej CIOFF, Mi-
nister Edukacji Narodowej,Woje-
woda Mazowiecki oraz Marsza∏ek
Województwa Mazowieckiego.

W tegorocznych Mistrzostwach
wzi´∏o udzia∏ oko∏o trzystu pi´ç-

dziesi´ciu tancerzy z ca∏ej Polski.
Na parkietach przepi´knego gim-
nazjum w Wilanowie zaprezento-
wali si´ tancerze i tancerki z takich
miast jak: Warszawa, Olsztyn, Po-
znaƒ, Nowa Ruda, Drohiczyn, Kra-
ków, Siemiatycze, KoÊcielec, Pu∏a-
wy, Brusy, Malbork, ˚ory, ¸ódê czy
Ostro∏´ka. Walczyli w 7 katego-
riach wiekowych. Nasi tancerze (6
par) po raz kolejny godnie zapre-
zentowali Wieliszew, który warto
podkreÊliç jest najmniejszym
oÊrodkiem taƒców polskich w kra-
ju. Wszystkim rywalizujàcym pa-
rom nale˝y si´ wielki szacunek
za dwa dni zmagaƒ, mnóstwo wyla-
nego potu, moc wra˝eƒ i ogromne
ambicje. Dla porzàdku podajemy
miejsca naszych reprezentantów:
• KAT I (7–9 lat) – startujàcych 39
par: Kuba Rembelski, Ola Misz-
tal 1/8 fina∏u, Karol Laube, Karoli-
na Kram – 16 miejsce (1/4 fina∏u),
Daniel Chrzanowski, Marysia Pro-
kopowicz – 13 miejsce (1/4 fina∏u)
• KAT II A (10–12 lat): Mateusz Fa-
lak, Dominika Bisialska – 7 miejsce
(1/2 fina∏u) – para ta po zaci´tej

walce z parà z „Warszawianki” jed-
nym g∏osem s´dziego przegra∏a do-
grywk´ do fina∏u, jednak jak mówi
ich instruktor i wielu obserwatorów
by∏ to ich najlepszy wyst´p od kil-
ku lat.
• KAT III B (12–15 lat): Piotr Soko-
∏owski, Karolina Bo˝ym – I miejsce
(najwi´kszy sukces ˝yciowy tej pa-
ry i pierwsza wygrana w karierze).
Para ta pokona∏a 19 par z Polski.
• KAT III A (12–15 lat): Damian
Durka, Dominka Durka – 3 miejsce
i tytu∏ II wicemistrzów Polski

Para ta zas∏uguje na ogromne
s∏owa pochwa∏y bowiem po mi-
strzostwach, które by∏y jednocze-
Ênie ostatnim turniejem w tym ro-
ku zosta∏a najlepszà parà roku
w swojej kategorii wiekowej w Pol-
sce w 2007 roku! Ogromne brawa!

Po turnieju nasze pary majà pa-
r´ chwil na odpoczynek, ale ju˝
szykujà si´ do rywalizacji w 2008
roku. A pierwszy turniej zostanie
rozegrany w (UWAGA!!!!) Kopal-
ni Soli w Wieliczce. Pary b´dà ry-
walizowaç kilkaset metrów
pod ziemià. D. S.

Pasma sukcesów wieliszewskich Promyków koƒca nie widaç. 
W dniach 18–19 listopada nasi tancerze w 12 osobowej grupie wybrali si´ w okolic
Zamku Wilanowskiego by walczyç w 7 Mistrzostwach Polski w Taƒcach Polskich. 

Wieliszew na You Tube
Serwis You Tube umo˝liwiajàcy publikowanie za jego
pomocà filmów video w internecie reklamuje si´ has∏em
„Broadcast Yourself” czyli „Niech inni Ci´ zobaczà”. Z tà
myÊlà w redakcji Gazety Wieliszewskiej powsta∏ projekt
promocji wydarzeƒ na terenie gminy poprzez nagrywanie
i prezentowanie filmów video. Liczymy, i˝ nowa forma
prezentacji zdob´dzie Paƒstwa sympatie i b´dzie
dodatkowym êród∏em informacji o ˝yciu gminy Wieliszew.
Zach´camy równie˝ do nagrywania i fotografowania
rzeczywistoÊci wokó∏, najlepsze filmy i zdj´cia b´dà mia∏y
szans´ na ukazanie si´ na stronie www.wieliszew.pl
i na ∏amach Gazety Wieliszewskiej. Redakcja

Aktywni obywatele to najwi´kszy
skarb dla wszystkich wspólnot.Aktyw-
ny obywatel jest Êwiadomy swoich
praw, jest Êwiadomy obowiàzków w∏adz
a ponadto jest Êwiadomy pewnych
ograniczeƒ jakie cià˝à na w∏adzach
centralnych, czy samorzàdowych.

Te ograniczenia utrudniajà albo wr´cz
blokujà dzia∏ania tych w∏adz w niektó-
rych sferach dzia∏ania. Nie sà one jednak
zablokowane dla innych podmiotów jak
choçby stowarzyszeƒ. W gminie Wieli-
szew liczba stowarzyszeƒ nie jest zbyt

imponujàca. 27 listopada w dwóch szko-
∏ach dosz∏o do zawiàzania si´ stowarzy-
szeƒ. W Szkole Podstawowej w Wieli-
szewie zawiàza∏o si´ Stowarzyszenie
Przyjació∏ Szko∏y Podstawowej im. Ta-
deusza KoÊciuszki w Wieliszewie „Bo-
nawentura” z prezesem Krzysztofem
Klimaszewskim, a w Szkole Podstawo-
wej w Skrzeszewie Stowarzyszenie
„Szko∏a to My” z prezesem Ryszardem
Kaczyƒskim.

KRZYSZTOF KLIMASZEWSKI

Celem dzia∏alnoÊci Stowarzyszenia jest
wspieranie wszechstronnej edukacji uczniów

Szko∏y Podstawowej w Wieliszewie, oraz ab-
solwentów tej Szko∏y do ukoƒczenia przez
nich 18 roku ˝ycia poprzez: organizowanie
dzia∏aƒ spo∏ecznych w dziedzinie oÊwiaty
i wychowania, udzielanie pomocy finansowej
oraz rzeczowej, wspieranie wizji i misji
Szko∏y. Stowarzyszenie ma ambitny cel uzy-
skania statusu organizacji po˝ytku publicz-
nego.

RYSZARD KACZY¡SKI

Stowarzyszenie „Szko∏a To My” jest ini-
cjatywà zmierzajàcà do integracji spo∏eczno-
Êci lokalnej zwiàzanej ze Szko∏à Podstawo-
wà w Skrzeszewie – choç nie tylko. Do celów

strategicznych Stowarzyszenia nale˝y zali-
czyç mi´dzy innymi gromadzenie funduszy,
które pozwolà na realizacj´ lokalnych inicja-
tyw. Nie jest te˝ przypadkiem, ˝e Stowarzy-
szenie powsta∏o akurat w tym czasie. Otó˝
Szkole Podstawowej w Skrzeszewie nadano
imi´ – Kornela Makuszyƒskiego. Jako pierw-
sze wyzwanie stawiamy sobie pomoc finan-
sowà przy ufundowaniu sztandaru dla Szko-
∏y. Istotà dzia∏alnoÊci Stowarzyszenia b´dzie
dbanie o rozwój edukacyjny naszych dzieci
np. poprzez organizacj´ ciekawych wycie-
czek, wspieranie uzdolnionych uczniów, kó-
∏ek zainteresowaƒ. PK

Nowe stowarzyszenia

WyjÊcie – Iwona Wymaza∏ Bory – Ewa Sass 

Psikus – Iwona Wymaza∏ Jarocin – Joanna Baƒbura

Promyki u Jana III Sobieskiego
Foto: PK
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Kultura

Kabaret
Koƒ Polski

Twórcy kultowych postaci kabare-
towych Mariana i Heli ju˝ od po-
nad dwudziestu lat bawià publi-
k´ na ca∏ym Êwiecie. Od ro-
ku 1985 roku kiedy to
z inicjatywy Leszka Malinow-
skiego powo∏ano do ˝ycia kabaret
„Koƒ Polski” grupa wyst´powa∏a
m.in. w Moskwie, Chicago, No-
wym Jorku, San Francisco
i na Florydzie, ponadto zaliczy∏a
wyst´py dla Polonii w Niem-
czech. Bardzo szybko zyska∏ on
popularnoÊç, a co za tym idzie
wiele nagród wÊród, których mo˝-
na wymieniç: GRAND PRIX
na I Przeglàdzie Kabaretów PA-
KA w Krakowie, „Z∏otà Szpilk´”
Lidzbarskich Biesiad Satyry i Hu-
moru, nagrod´ g∏ównà Ogólnopol-
skich Targów Kabaretowych
„Otaka” we Wroc∏awiu, pierwsze
miejsce Festiwalu OsobliwoÊci
Kabaretowych „Foka” w Warsza-
wie oraz presti˝owà Nagrod´ M∏o-

dych im. Stanis∏awa Wyspiaƒ-
skiego przyznanà przez Urzàd
Rady Ministrów i jury, w któ-
rym zasiadali m.in. Andrzej Waj-
da i Andrzej ¸apicki.

Zespó∏ w sk∏adzie: Leszek Ma-
linowski,Waldemar Sieraƒski, Ja-
ros∏aw Barów w towarzystwie
przeuroczego chórku ˝eƒskiego
„Koniczynki” zawita∏ tym razem
do naszej gminy. Ku uciesze ze-
branej publiki po raz kolejny eki-
pa z OÊrodka Kultury w Wielisze-
wie postawi∏a bowiem na spotka-
nia kabaretowe. Sala
widowiskowa Urz´du Gminy by∏a
wype∏niona po brzegi rozbawiony-
mi goÊçmi. Co warte podkreÊlenia
dowcipy niezawodnego grona ko-
mików bawi∏y do ∏ez zarówno ze-
branà licznie m∏odzie˝ jak i oso-
by starsze. W repertuarze oprócz
wczeÊniej wspomnianego kulto-
wego skeczu o Marianie i Heli, nie
zabrak∏o tak˝e m.in. wyst´pu Maj-

kela D˝eksona (w tej roli niesa-
mowity Waldemar Sieraƒski), Ma-
riana WiÊniewskiego (ponownie
pan Waldemar opiewajàcy swoim
wyst´pem geniusz Micha∏a Wi-
Êniewskiego z Ich troje) czy przy-
gód „pozoranta dla piesków”
a tak˝e wielu innych przezabaw-
nych wyst´pów.

W planach ekipy z OÊrodka Kul-
tury jest kontynuacja spotkaƒ
z kabaretami i miejmy nadzieje
b´dà cieszyç si´ takim samym
a mo˝e nawet wi´kszym zaintere-
sowaniem.

W czasie gdy oddawaliÊmy ten
numer gazety do druku odbywa-
∏o si´ kolejne spotkanie z kabare-
tem „Hrabi”. Relacja w nast´p-
nym numerze.

¸ukasz Moliƒski
Realacja wideo z wyst´pu kabaretu na www.wieliszew.pl

We wrzeÊniu 2007 roku zacz´∏y
funkcjonowaç Gminne Punkty In-
formacji. Wyposa˝one w zakupio-
ny ze Êrodków europejskich sprz´t
m.in. komputery z dost´pem
do Internetu zosta∏y rozlokowane
w szeÊciu gminach wspó∏pracujà-
cych w Partnerstwie w Wid∏ach
Trzech Rzek.

Dzia∏alnoÊç Gminnych Punk-
tów Informacji jest skierowana za-
równo do mieszkaƒców gmin jak
i do turystów.W nowo powsta∏ych
punktach zainteresowane osoby
mogà: 
– uzyskaç informacj´ dotyczàcà

oferty turystycznej okolicznych
gmin,

– uzyskaç informacj´ o bazie noc-
legowej, gastronomicznej i re-
kreacyjnej danej gminy,

– promowaç w∏asnà dzia∏alnoÊç
gospodarcza zwiàzanà z rozwo-
jem turystyki w regionie,

– uzyskaç informacj´ o aktual-
nych wydarzeniach kultural-
nych okolicznych gmin 

– uzyskaç wszelkie inne informa-
cje zwiàzane z danym regionem.
GPI prowadzi tak˝e dzia∏alnoÊç

na którà sk∏adajà si´ czynnoÊci
zwiàzane z aktywizacjà zawodo-
wà. Zainteresowani mogà m. in:
– uzyskaç informacj´ dotyczàcà

aktualnych ofert pracy,
– otrzymaç mo˝liwoÊç bezp∏atne-

go korzystania z zasobów sieci
internetowej,

– otrzymaç informacj´ z zakresu
prawa pracy, poradnictwa zawo-
dowego, podnoszenia kwalifika-
cji zawodowych,

– nabywaç umiej´tnoÊci pisania
dokumentów aplikacyjnych
i aktywnie bezp∏atnie poszuki-
waç pracy w zasobach sieci in-
ternetowej,
Istnieje mo˝liwoÊç bezp∏atnego

korzystania z kserokopiarki, dru-
karki, skanera i faksu. Zaintereso-
wanych odsy∏am na strony
www.widlytrzechrzek.pl, www.lot-
trzechrzek.pl/

¸ukasz Moliƒski

Informacja jest kluczem do sukcesu. Opierajàc si´ na tym za∏o˝eniu
Lokalna Organizacja Turystyczna Trzech Rzek dzia∏ajàca
w ramach projektu Partnerstwo w Wid∏ach Trzech Rzek (program
Equal) powo∏a∏a do ˝ycia Gminne Punkty Informacji. 

Gminny Punkt Informacyjny
Dobra jakoÊç produktu sprawia, ˝e
klient jest wr´cz gotowy do zap∏a-
cenia wy˝szej ceny. Jednak ˝eby
dla klienta okreÊlenie jakoÊci na-
bra∏o charakteru miarodajnego po-
trzebny jest odpowiedni wyznacz-
nik. Dla niektórych wystarczà opi-
nie pozytywne lub negatywne
dotychczasowych klientów. Sà to
oczywiÊcie opinie dosyç ma∏o mia-
rodajne, stàd potrzeba stworzenia
normy. I tutaj dotykamy ISO 9001
czyli mi´dzynarodowej normy
okreÊlajàcej wymagania, które po-
winien spe∏niaç system zarzàdza-
nia jakoÊcià w organizacji, by móc
tej organizacji nadaç odpowiedni
certyfikat jakoÊci.

Co istotne, norm´ t´ mogà stoso-
waç wszystkie organizacje, nieza-
le˝nie od ich wielkoÊci i rodzaju.
Certyfikat spe∏nienia tej normy
mogà otrzymaç poza podmiotami
czysto rynkowymi podmioty o cha-
rakterze spo∏ecznym np. urz´dy ad-
ministracji czy oÊrodki zdrowia.
ZaÊ przyznany im certyfikat za-
Êwiadcza o jakoÊci pracy, o odpo-

wiednich zasadach zarzàdzania czy
o jasnych regu∏ach regulujàcych
obs∏ug´ klienta. Dosyç wysokim
wymaganiom tej˝e normy uda∏o
si´ sprostaç Niepublicznego Zak∏a-
dowi Opieki Zdrowotnej BERMED,
którego dyrektor w sobot´ 17 listo-
pada z ràk przedstawiciela firmy
certyfikujàcej otrzyma∏a, jako dru-
ga placówka zdrowotna w powie-
cie, odpowiednie zaÊwiadczenie.
UroczystoÊç wr´czenia certyfikatu
uÊwietnili swojà obecnoÊcià m.in.
Starosta Powiatu Legionowskiego
Jan Grabiec, Wójt Gminy Wieli-
szew Waldemar Kownacki, So∏tys
Wieliszewa Ludwik ˚o∏ek.

Otrzymany Certyfikat ISO zdecy-
dowanie poprawi∏ prac´ wszystkich
pracowników oÊrodka zdrowia,
przede wszystkim uporzàdkowa∏ za-
sady aseptyki, zasady przygotowania
do pacjenta, zasady wprowadzania
do gabinetów, przygotowania pa-
cjenta do stomatologii czy specjalist-
ki. – o korzyÊciach z otrzymania cer-
tyfikatu mówi Joanna Berliƒska
dyrektor NZOZ BERMED. W tej

chwili piel´gniarki i lekarze dok∏ad-
nie wiedzà, jak post´powaç np. z od-
padami medycznymi. Do tej pory
wiele rzeczy robionych by∏o dobrze,
ale mo˝na powiedzieç, intuicyjnie.
Obecnie wszelkie zasady post´powa-
nia zosta∏y opracowane, opisane
i usystematyzowane. Nasz pacjent
dok∏adnie wie, co mu przys∏uguje
i czego mo˝e wymagaç.

Dzi´ki Certyfikatowi ISO otrzy-
maliÊmy wi´ksze fundusze z Naro-
dowego Funduszu Zdrowia, a z tych
dotacji b´dà mogli korzystaç oczy-
wiÊcie nasi pacjenci. Co wa˝ne, pa-
cjenci maja teraz wi´kszy dost´p
do specjalistki, poniewa˝ certyfiko-
wany zak∏ad pracy ma wi´ksze
mo˝liwoÊci podpisywania kontrak-
tów z NFZ – dodaje.

Podnoszenie jakoÊci w ka˝dej
z dziedzin naszego ˝ycia cieszy
i oczekujemy na nast´pne podmio-
ty nie tylko zdrowotne, które b´dà
pracowaç nad jakoÊcià swojej pra-
cy a wszystko z po˝ytkiem dla nas
klientów.

MP

Podnoszenie jakoÊci obs∏ugi klienta, jakoÊci pracy, jakoÊci zarzàdzania zespo∏em
pracowników to coraz wi´ksze priorytety w naszej wolnorynkowej gospodarce. 

Certyfikat ISO dla Bermedu

Wywiad z Leszkiem Malinow-
skim – scenicznà Helà.

„Koƒ Polski” bawi nas ju˝ od przesz∏o 20
lat. Mo˝e zdradzi Pan przepis na taki suk-
ces? 
Lubimy t´ robot´. Podchodzimy do niej pro-
fesjonalnie. Jest zapotrzebowanie. Ot ca∏a re-
cepta.

Skàd wzià∏ si´ pomys∏ na akurat takà, spe-
cyficznà form´ wyst´pów? 
Kabaret jest w pewnym sensie formà klasycz-
nà. Wiàzanka skeczy i piosenek na ró˝ne te-
maty to formu∏a, która sprawdzi∏a si´ w ka-
barecie przedwojennym. My nape∏niemy t´
form´ aktualnà treÊcià.

Czy postaci Mariana i Heli z czasem zmie-
niajà si´, ewoluujà? Pod wp∏ywem czego? 
MyÊl´, ˝e baza jest niezmienna. Gadulska He-
la, która wie wszystko o Êwiecie i osaczony
Marian, który znajduje si´ w ciàg∏ej defen-
sywie. Ewolucja to jedynie nowe mody i zja-

wiska które docierajà do ich domu i przybie-
rajà komicznà form´, jak moda na jogging
itp.

Czy publicznoÊç obecna na przedstawieniu
ma wp∏yw na jego jakoÊç? 
Zdecydowanie tak. Od jej poczucia humoru,
nastawienia, samopoczucia zale˝y czy wyko-
nawcy dodadzà coÊ od siebie, rozluênià si´
i stworzà czerpiecie publicznoÊcià wspólny
spektakl.

Skàd czerpiecie inspiracje, pomys∏y na no-
we skecze? 
To brzmi zapewne banalnie, ale pomys∏y
na skecze majà swój poczàtek w bardzo kon-
kretnych sytuacjach, które nam si´ przytra-
fi∏y, bàdê których byliÊmy Êwiadkami.Takich
komicznych sytuacji jest mnóstwo.Trzeba je
tylko zapisaç.

Dzi´kuj´ za rozmow´

Marta

Kolejny ju˝ raz na wieliszewskiej
scenie pojawi∏a si´ grupa kabaretowa
z „górnej pó∏ki”. Tym razem goÊcili
u nas satyrycy reprezentujàcy
kabaret „Koƒ Polski”. Mimo, ˝e to
dopiero trzeci wieczór z kabaretem
w Wieliszewie, mo˝na si´ chyba
pokusiç o stwierdzenie, ˝e tego typu
spotkania stajà si´ naszà gminnà
tradycjà. 

Foto: PK

Foto: PK



10 gazeta wieliszewska xx 13 grudnia 2007

Z gminy

Przede wszystkim mówmy
wszystkim, ˝e szukamy pracy.
Wykorzystajmy wszystkie
mo˝liwe kontakty – swoje,
rodziny, znajomych. Szukajmy
w ten sposób informacji
o aktualnych wakatach.
Informacje o rynku pracy
mo˝emy uzyskaç z mediów.
Bardzo popularnym êród∏em
poszukiwania pracy jest prasa
– lokalna czy ogólnopolska
– w której zamieszczane sà
oferty pracy oraz informacje
o rozwijajàcych si´ bran˝ach
czy potencjalnych miejscach
pracy.
Coraz powszechniejszà metodà
poszukiwania zatrudnienia jest
wyszukiwanie ofert
w Internecie. Szczególnie
zwróçmy uwag´ na specjalne
internetowe serwisy pracy.
Znaleêç tam mo˝emy
informacje dotyczàce rynku
pracy, ofert pracy, sta˝y,
praktyk, szkoleƒ a tak˝e
mo˝liwoÊci podj´cia pracy
za granicà.

Dla studentów oraz
absolwentów wy˝szych uczelni
radà i pomocà w sprecyzowaniu
planów zawodowych s∏u˝à Biura
Karier usytuowane
przy wi´kszoÊci wy˝szych
uczelni w Polsce. Biura Karier
sà swoistym poÊrednikiem
mi´dzy absolwentami szkó∏
wy˝szych i rynkiem pracy.
Jednà z najpowszechniejszych
metod szukania pracy jest
rejestracja w odpowiednim dla
miejsca zameldowania
Powiatowym Urz´dzie Pracy.
Jest to szczególnie wa˝ne dla
osób, które ukoƒczy∏y szko∏´
Êrednià lub wy˝szà. Bezrobotni
absolwenci mogà korzystaç
z dost´pnych w Urz´dzie Pracy
ofert lub specjalnych
programów skierowanych
do osób poszukujàcych pracy.
Niezwykle skutecznà metodà
poszukiwania pracy jest
rozsy∏anie w∏asnych ofert
do potencjalnych pracodawców
oraz osobiste odwiedzanie firm.
Spróbujmy udaç si´ do firm,

w których pragn´libyÊmy
podjàç prac´. Nie jest to
proste, ale na mniejszych
rynkach pracy mo˝e
zaowocowaç sukcesem.
Kolejnym ze sposobów
poszukiwania wymarzonej
pracy jest uczestnictwo
w targach pracy. Udzia∏ w nich
jest doskona∏à okazjà
do bezpoÊredniego kontaktu
z firmà, w której chcielibyÊmy
podjàç prac´. Mo˝emy uzyskaç
wiele dodatkowych informacji
o firmie, jej wymaganiach czy
procesie rekrutacji.
Jak widzimy, jest wiele miejsc
oraz sposobów poszukiwania
pracy. Nale˝y dobrze je
wszystkie przeanalizowaç
i wybraç te najbardziej dla nas
odpowiednie. Pami´tajmy
jednak, ˝e w im wi´cej miejsc
si´ udamy i im wi´cej metod
zastosujemy tym bardziej
zwi´kszamy nasze szanse
na znalezienie tej
wyczekiwanej i wymarzonej
pracy.

Przy udziale zaproszonych goÊci:
Starosty Jana Grabca,wicestarosty
Janusza Kubickiego, Prezesa Sto-
warzyszenia Absolwentów Szko∏y
w D´bem TGW i Radnego Powia-
towego Paw∏a Kownackiego,Wice-
prezesa Stowarzyszenia Absolwen-
tów Szko∏y w D´bem Jerzego Wil-
czyƒskiego i Dyrektora Szko∏y
w D´bem Andrzeja Siwca odby∏a
si´ dyskusja nad dalszymi losami
szko∏y w D´bem. Starosta poinfor-
mowa∏ o danych demograficznych,
przedstawi∏ dane ekonomiczne
funkcjonowania szko∏y. Stwierdzi∏,
˝e brakuje m∏odzie˝y ch´tnej
do kszta∏cenia zawodowego.

Powiat rozwa˝a trzy warianty
rozwiàzania problemu szko-
∏y: I – to zaplanowana likwidacja
szko∏y z przej´ciem przez innà
szko∏´, II – powstanie ma∏ej szko-
∏y z kszta∏ceniem ogólnokszta∏cà-
cym z zaproszeniem do urucho-
mienia tam gimnazjum lub wyna-
jem dla innego podmiotu,
III – likwidacja niekontrolowa-
na – brak m∏odzie˝y do nauki
w poszczególnych profilach.

W ˝adnym przypadku nie zga-
dzam si´ na likwidacj´ tej szko∏y
– powiedzia∏ naszej gazecie radny
Bernard Rogalski – Mo˝emy szko-

∏´ w D´bem przejàç wspólnie z sej-
mikiem. Przede wszystkim uwa-
˝am, ˝e tà szko∏´ nale˝y wypromo-
waç, gdy˝ do tej pory starostwo jak
widzimy nie czyni∏o tego dosyç
skutecznie. Ka˝dy z trzech warian-
tów starostwa jest wy∏àcznie szyb-

szym lub powolniejszym planem li-
kwidacji tej placówki.

Radny Jacek Banaszek stwier-
dzi∏, ˝e absolutnie nie zgadza si´
z przedstawionymi argumentami.
Doda∏, ˝e wÊród przedstawionych
przez Starost´ mo˝liwoÊci braku-
je czwartego wariantu – utrzyma-
nia szko∏y w D´bem. Wskaza∏ i˝
w 1999 r. gmina Wieliszew chcia-
∏a przejàç szko∏´ w D´bem, ale
wówczas Powiat na to nie wyrazi∏
zgody. Za niski poziom naboru
do szko∏y wini∏ ciàg∏e plotki o rze-

komej likwidacji szko∏y. Jako
przewodniczàcy Komisji OÊwiaty
zaproponowa∏ wspólne posiedze-
nie swojej komisji z Komisjà
OÊwiaty Rady Powiatu.

Ze wzgl´du na pi´knà i kilkudzie-
si´cioletnià tradycj´ szko∏y nale˝y
daç jej szans´ i uchroniç przed li-
kwidacjà – dodaje radny Bogdan
Ma∏ecki – Szko∏a powinna skupiç
si´ na kszta∏ceniu m∏odzie˝y w za-
wodach najbardziej poszukiwanych
na rynku pracy.

Po burzliwej dyskusji radni
oraz zaproszeni goÊcie uzgodnili
stanowisko z którego, wynika ˝e
nale˝y daç szanse szkole i uchro-
niç jà przed likwidacjà.

Nast´pnie Rada przesz∏a do ko-
lejnego punktu obrad o podj´ciu
uchwa∏y w sprawie nadania Szko-
le Podstawowej w Skrzeszewie
imienia Kornela Makuszyƒskiego.
Dyrektor Szko∏y Pani Ma∏gorzata
Âcibior odbierajàc uchwa∏´ ser-
decznie podzi´kowa∏a radzie
za podj´tà decyzj´ i podkreÊli∏a,
˝e Szko∏a w Skrzeszewie przesta-
∏a byç jedynà placówkà w naszej
gminie, która nie posiada∏a swo-
jego patrona. Doda∏a, ˝e by∏y ró˝-
ne propozycje nadania imienia,
jednak przede wszystkim w opinii

dzieci i ich rodziców Makuszyƒski
jest najbardziej bliskà dzieciom
postacià. Czy Gmina Wieliszew
ma szanse na stanie si´ bazà tre-
ningowà Euro 2012? Na to pytanie
Radni próbowali uzyskaç odpo-
wiedê od zaproszonego goÊcia Le-
cha Bartnika zast´pcy Dyrektora
Inwestycji z Warszawskiego
OÊrodka Kultury i Rekreacji.
Przedstawi∏ on wysokie wymaga-
nia jakie Gmina Wieliszew powin-
na spe∏niaç, aby móc byç organi-
zatorem bazy treningowej i goÊciç
dru˝yny z ca∏ej Europy. Warunki
te sà nast´pujàce: maksymal-
nie 1 godz. przejazdu od lotniska
do miejsca pobytu, 20 min
na przemieszczenie si´ z miejsca
pobytu na boisko, 2 boiska, zaple-
cze socjalne, punkt lekarski, sala
konferencyjna na sto osób.

W trakcie sesji podj´to równie˝
uchwa∏y decydujàce o wysokoÊci
podatków lokalnych w przysz∏ym
roku. Teksty uchwa∏ znajdujà si´
na stronie www.bip.wieliszew.pl,
w tym samym miejscu znajdzie
si´ pe∏en tekst protoko∏u z sesji
Rady Gminy po jego zatwierdze-
niu na kolejnej sesji.

Micha∏ Tytkowski

Nowy Patron
w Skrzeszewie
o Kornela Makuszyƒskiego
zapytaliÊmy uczniów Szko∏y
Podstawowej w Skrzeszewie 

Bernard Rogalski:
SSzzkkoo∏∏´́  ww  DD´́bbeemm  nnaallee˝̋yy
wwyypprroommoowwaaçç,,  ggddyy˝̋  ddoo
tteejj  ppoorryy  ssttaarroossttwwoo  jjaakk
wwiiddzziimmyy  nniiee  cczzyynnii∏∏oo  tteeggoo
ddoossyyçç  sskkuutteecczznniiee

Informacje z Urz´du Gminy – DANE ADRESOWE

qq Urzàd Gminy Wieliszew
pracuje w nast´pujàcych
godzinach wt–pt 7.30
do 15.30, pn. 9.00–17.00

qq  Wójt przyjmuje interesantów
w pn. 13.00–15.00

qq  Przewodniczàcy lub
Wiceprzewodniczàcy Rady
Gminy Wieliszew
Przyjmujà interesantów
w ka˝dy wt. 10.00–12.00

qq  Urbanistyka i Architektura
pn. 9.00–16.30,
wt.–czw. 8.00–15.30,
pt. – dzieƒ wewn´trzny

qq  Sekretariat 022 782-27-32

qq  Biuro Obs∏ugi
Klienta 022 782-20-22 

qq  Administracja i Gospodarka
Komunalna 022 774-57-59
komunal@wieliszew.pl

qq  Urbanistyka, Architektura
i Budownictwo 022 782-21-22
architekt@wieliszew.pl

qq  Inwestycje i Rozwój
022 782-25-96
inwestycje@wieliszew.pl

qq  Ochrona Ârodowiska,
Rolnictwo, Handel
i Us∏ugi 022 782-22-32
ekologia@wieliszew.pl

qq  OÊrodek Kultury 
022 782-20-44
022 782-21-44
gmina@wieliszew.pl 

qq  Urzàd Stanu Cywilnego,
Ewidencja LudnoÊci
022 782-27-86 

qq  Podatki i Op∏aty
Lokalne 022 782-20-80
podatki@wieliszew.pl

qq  Gminne Centrum
Informacji i Promocji, 
Gminny Punkt Informacji, 
Gazeta Wieliszewska
022 782-26-32 
GCI@wieliszew.pl,
gci@gciwieliszew.info.pl

qq  OÊrodek Pomocy
Spo∏ecznej 022 782-25-22
pomoc@wieliszew.pl

qq  Samorzàdowa
Administracja 
Placówek OÊwiatowych
022 782-23-22
sapo@wieliszew.pl

Kiedy mamy ju˝ teoretyczne przygotowanie do sporzàdzenia odpowiednich dokumentów aplikacyjnych i wiemy,
jak zachowaç si´ na rozmowie kwalifikacyjnej, musimy zastanowiç si´, GDZIE I JAK SZUKAå SWOJEJ
WYMARZONEJ PRACY.

Poradnik bezrobotnego

Co dalej
z D´bem?
XII Sesj´ Rady Gminy Wieliszew zdominowa∏a

bardzo istotna sprawa problemów szko∏y

w D´bem. ZaÊ dla spo∏ecznoÊci Szko∏y

Podstawowej w Skrzeszewie sesja przejdzie

do historii szko∏y z racji uchwa∏y o nadaniu

placówce imienia Kornela Makuszyƒskiego.

PAULINA, lat 8

Kornel Makuszyƒski zosta∏ patronem
naszej szko∏y, mog´ wymieniç chyba
kilka jego ksià˝ek: O dwóch takich co
ukradli ksi´˝yc, Przyjaciel weso∏ego
diab∏a i Kozio∏ek Mato∏ek. Ciesz´ si´,
˝e mamy akurat takiego patrona,
gdy˝ bardzo lubi´ ksià˝ki pana
Makuszyƒskiego.

NATALIA, lat 12

Kornel Makuszyƒski by∏ autorem
wielu ksià˝ek. Zarówno dla dzieci
i m∏odzie˝y jak i dla doros∏ych.
Napisa∏ m.in. ksià˝k´ Szatan
z siódmej klasy i jeszcze Kozio∏ka
Mato∏ka. Uwa˝am, ˝e to odpowiedni
patron dla naszej szko∏y.

ALEKSANDRA, lat 12

O Kornelu Makuszyƒskim wiem, ˝e
by∏ autorem wielu ksià˝ek. Znam
Kozio∏ka Mato∏ka i ksià˝k´ Szatan
z siódmej klasy.

ANGELIKA, lat 8

Kornel Makuszyƒski napisa∏ komiks
o Kozio∏ku Mato∏ku i ksià˝k´
Przyjaciel weso∏ego diab∏a i wiele
innych ksià˝ek. Uwa˝am, ˝e to dobry
patron dla naszej szko∏y.

Ankieta

Foto: PK

Przewodniczàcy Rady Gminy Jan So∏tys uczci∏ awans Polski na Euro 2008
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Sport

Amatorskie ligi

Grupa A

Jab∏onna – Skrzeszew 6:0
Chotomów – Jab∏onna  0:6
Skrzeszew – Chotomów 0:9

Grupa B

Bia∏obrzegi – Wieliszew 2:8
¸ajski – Bialobrzegi 3:3
Wieliszew – ¸ajski 0:1

Grupa A

VEGA – JW. ZEGRZE 1:2
SPR – GRAND 2:0
JW. ZEGRZE – GRAND 2:0
VEGA – SPR 1:2
SPR – JW. ZEGRZE 2:0
GRAND – VEGA 0:2

Grupa B

SPARTA – III BATALION 2:0
LODO¸AMACZ – NIEPOR¢T 2:0
III BATALION – NIEPOR¢T 2:1
SPARTA – LODO¸AMACZ 2:0
LODO¸AMACZ – III BATALION 2:0
NIEPOR¢T – SPARTA 0:2

Maciej Dobrowolski trener AKS
Mewa Krubin. Minionà cz´Êç se-
zonu mog´ okreÊliç 3 s∏owami: tra-
gedia, tragedia tragedia. Cz´Êç
ch∏opców ukoƒczy∏a szko∏y, poszli
do pracy, studia zaoczne i braki
kadrowe spowodowa∏y to co nastà-
pi∏o – zaj´liÊmy na pó∏metku
ostatnie miejsce. Kibice nas po-
cieszajà, ˝e Mewa zawsze lepiej
gra∏a na wiosn´. Mo˝emy walczyç
o utrzymanie si´, ale o awansie ra-
czej nie ma mowy.
Andrzej Gronek Prezes AKS Im-
pet ̧ asjki. Wyst´p mojego zespo-
∏u mo˝na oceniaç w samych do-
brych kategoriach, poniewa˝ se-
niorzy wygrali w cuglach swojà
grup´ w 10 meczach odnoszàc
komplet zwyci´stw. Sàdz´ ˝e ma-
my bardzo powa˝ne szanse
na awans. Runda wiosenna b´dzie

bardzo trudna, poniewa˝ wszyscy
b´dà si´ przeciwko nam, mówiàc
potocznie, spinali. Zespó∏ jest ju˝
jednak na tyle ograny, ˝e potrafi
daç odpór zakusom pozosta∏ych
dru˝yn na fotel lider.
S∏awomir Salwin Prezes Klubu
Dàb Wieliszew. Sàdz´ ˝e minio-
na cz´Êç sezonu by∏a udana. Tro-
ch´ problemów mieliÊmy z dru˝y-
nà seniorów, ale i tak posz∏o nie-
êle bo sà na 6 miejscu po rundzie
jesiennej. Z m∏odzikami to jest
tak, ˝e dopiero si´ ogrywajà i za-
j´li 11 miejsce. Z rocznikiem 93
zajmujemy pierwsze miejsce
w grupie. G∏ównym celem w na-
st´pnej cz´Êci sezonu jest awans
z rocznikiem 93 do makroregio-
nu, seniorzy na awans do okr´-
gówki ju˝ pewnie nie b´dà mieç
szans.

JesteÊmy na pó∏metku sezonu 2007/2008.
O podsumowanie rundy jesiennej poprosiliÊmy
przedstawicieli dru˝yn: Mewa Krubin, Impet ¸asjki
i Dàb Wieliszew.

Pi∏karskie
podsumowanie jesieni

Klasy A

1. Legion Warszawa 32
2. Mazur II Radzymin 32
3. Korona II Góra Kalwaria 28
4. Rzàdza Za∏ubice 22
5. Wkra Pomiechówek 19
6. Dàb Wieliszew 19
7. Huragan II Wo∏omin 17
8. Marcovia 2000 II Marki 17
9. Wis∏a Jab∏onna 17
10. Eskimos Chrzàsne 13
11. Nadnarwianka II Pu∏tusk 13
12. Wicher II Koby∏ka 10
13. Rotavia Niepor´t 8
14. Mewa Krubin 7

Klasy B

1. Impet ¸ajski 30
2. KS II ¸omianki 18
3. Orze∏ Warszawa 16
4. Salos Legionowo 16
5. Lotnisko Modlin 15
6. Korona Jadów 15
7. PUG II Bielany 15
8. WKS RzàÊnik 13
9. Polonia Kuligów 10
10. P∏omieƒ Nuna 5
11. Kamionek Warszawa 2

Aikido jest niewàtpliwie cieka-
wà alternatywà dla pozosta∏ych
sztuk walki g∏ównie przez swojà
niewàtpliwà wyjàtkowoÊç. W od-
ró˝nieniu od innych bowiem jest
sztukà czysto defensywnà. Sta-
wia ona na powstrzymanie si´
od ataku i skierowanie si∏y ata-
kujàcego przeciw niemu, aby
obezw∏adniç go, nie wyrzàdzajàc
mu przy tym krzywdy. Korzenie
tej sztuki si´gajà bowiem religii
Omoto (shinto) a jej twórca Mo-
rihei Ueshiba (1883 – 1969) b´-
dàc niezwykle religijnym cz∏o-
wiekiem inspirowa∏ si´ przy two-
rzeniu nowej sztuki duchem owej
religii jak i technikami zaczerp-
ni´tymi z Daito ryu Aikijutsu
(szko∏a ju jutsu) i japoƒskiej
szermierki.

Do Wieliszewa tà niezwyk∏a
sztuk´ walki ponad trzy lata te-
mu sprowadzi∏ Arkadiusz Gro-
dzicki 1 DAN w Aikido. Dzielàc
swój czas mi´dzy obowiàzki s∏u˝-
bowe i prowadzenie sekcji stara

si´ wytrenowaç nowych adep-
tów. Nie jest to ∏atwe zadanie bo-
wiem Aikido do ∏atwych sztuk
walki nie nale˝y i trzeba niezwy-
k∏ej cierpliwoÊci i zaci´cia aby
osiàgnàç jakiekolwiek efekty.
Ale nie nale˝y te˝ zapominaç, ze
trening to droga, droga do samo-
rozwoju, której nigdy nie b´dzie
koƒca.

Sekcja wieliszewska skupia lu-
dzi o ró˝nym wieku, ró˝nych do-
Êwiadczeniach i umiej´tnoÊciach.
Wtorkowe i czwartkowe wieczory
w dojo (sali çwiczeƒ) sp´dzamy
w mi∏ej i przyjaznej atmosferze,
zaufanie do trenujàcych kole-
gów jest tu niezwykle wa˝ne bo-
wiem tatami (specjalne maty
na pod∏odze) nie nale˝à do naj-
mi´kszych i ka˝dy upadek a tym
bardziej nie w pe∏ni przemyÊlany
mo˝e zakoƒczyç si´ boleÊnie.

Zainteresowanych sekcjà sen-
sei’a Arkadiusza Grodzickiego
odsy∏am na stron´ www.yodo-
kan.glt.pl ¸ukasz Moliƒski

Dla jednych jest sposobem na zabicie nudy, dla innych
formà rekreacji a jeszcze inni chcà nauczyç si´ broniç.

W dojo na tatami

Jak informowaliÊmy w poprzednim numerze rozpocz´∏y si´ rozgrywki
Amatorskich Lig: Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawowych, Tenisa Sto∏owego
oraz Pi∏ki siatkowej w Hali Sportowej w Wieliszewie. 

Tenis sto∏owy
Amatorski Turniej Tenisa Sto∏owego przyciàgnà∏ zawodników ze Szkó∏ Podstawowych, Gimnazjów, Szkó∏

Ârednich oraz  seniorów. Podajemy wyniki turnieju wraz z  klasyfikacjà generalnà po III turniejach.

Pi∏ka halowa

W III turnieju Amatorskiej Ligi
Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawowych
najlepszym zespo∏em okaza∏a si´
dru˝yna z Jab∏onny wygrywajàc
z ¸ajskami 2: 1, na trzecim miejscu
uplasowa∏a si´ dru˝yna z Chotomo-
wa, kolejne miejsca zaj´∏y odpowied-

nio: Wieliszew, Bia∏obrzegi oraz
Skrzeszew.W klasyfikacji generalnej
po III turniejach Chotomów zajmu-
je pierwsze miejsce z przewagà 15
pkt. nad dru˝ynà z ¸ajsk i a˝ 30 pkt.
przewagà nad zespo∏em z Jab∏onny.
Najlepszym strzelcem z wynikiem 13
strzelonych bramek jest aktualnie
Grzegorz Kado z ¸ajsk.

Pi∏ka siatkowa
25 listopada 2007r. odby∏

si´ III turniej Amatorskiej Ligi
Siatkówki sezonu 2007/2008. Dru-
˝yny rywalizowa∏y w dwóch gru-
pach. W grupie A zmianie uleg∏a

klasyfikacja generalna, bowiem
zajmujàca do tej pory pierwsze
miejsce VEGA uleg∏o lepiej spisu-
jàcej si´ dru˝ynie SPR. W grupie
B bez niespodzianek, Sparta bez
straty seta wygra∏a wszystkie swo-
je mecze.

III Turniej 
Kl. IV–VI Dziewcz´ta
1. Bajorek Magda
Kl. IV–VI Ch∏opcy
1. Wasiak Damian,
2. Majewski Jakub 
3. ˚abik Patryk
Gimnazjum Dziewcz´ta
1. Stopka Monika,
2. Bajorek Magda,
3. Sadowska Anna 
Gimnazjum Ch∏opcy
1. Krawczyk Arek,
2. Popowski Mateusz,
3. Komorowski Bartek

Szko∏a Êrednia ch∏opcy
1. Rutkowski Mateusz, 2.
Prusinowski Tomasz, 3. Wasiak
Damian 
Szko∏a Êrednia dziewcz´ta
1. Sadowska Ola
Seniorzy
1. Chodkowski Zbigniew,
2. Machnacki Micha∏,
3. WiÊniewski Robert

Klasyfikacja po III turnieju
Kl. I III Dziewcz´ta
1. Koz∏owska Gabrysia – 200 pkt.

Kl. IV–VI Dziewcz´ta
1. Bajorek Magda – 200 pkt.,
2. Koz∏owska Gabrysia – 80 pkt.,
3. Klaudia Karpiƒska – 60 pkt.
Kl. IV–VI Ch∏opcy
1. Wasiak Damian – 200 pkt.,
2. Koz∏owski Tomasz – 180 pkt.,
˚abik Patryk – 180 pkt.,
3. Majewski Jakub – 160 pkt.
Gimnazjum Dziewcz´ta
1. Sadowska Anna – 240 pkt.
2. Stopka Monika – 200 pkt. 
3. Pieƒkosz Aleksandra – 140 pkt.

Gimnazjum Ch∏opcy
1. Krawczyk Arek – 200 pkt. 
2. Jarosiƒski Marcin – 180 pkt.
Popowski Mateusz – 180 pkt.
Szko∏a Êrednia ch∏opcy
1. Rutkowski Mateusz – 100 pkt.
2. Prusinowski Tomasz – 80 pkt.
3. Wasiak Damian – 60 pkt.
Szko∏a Êrednia dziewcz´ta
1. Sadowska Ola – 300 pkt.
Seniorzy
1. Chodkowski Zbigniew – 280
pkt.
2. WiÊniewski Robert – 150 pkt.
3. Cur Mariusz – 135 pkt

Klasyfikacja generalna turniejów

I Chotomów 105 pkt.
II ¸ajski 90  pkt.
III Jab∏onna 75  pkt.
IV Bia∏obrzegi 13  pkt.
V Wieliszew 11  pkt.
VI Skrzeszew 6 pkt.

Najlepsi Strzelcy

I Grzegorz Kado (¸ajski)13 bramek
II ¸ukasz Opat (Chotomów) 11 bramek
III Mateusz Murawski (Jab∏onna)9 bramek

ww Zbiórka sprz´tu elektrycznego
Urzàd Gminy Wieliszew wraz z firmà AG-Complex organizuje zbiórk´ zu˝ytego
sprz´tu elektrycznego i elektronicznego (ZSEE). Szczegó∏owe informacj´ mo˝na uzy-
skaç na www.bip.wieliszew.pl, a tak˝e pod nr. tel. (22) 782 22 32

ww  Wójt Gminy Pomiechówek
og∏asza KONKURS
NA STANOWISKO
DYREKTORA SZKO¸Y
PODSTAWOWEJ
W ORZECHOWIE
prowadzonej przez Gmin´
Pomiechówek

Do konkursu mo˝e przystàpiç
nauczyciel mianowany lub
dyplomowany, który spe∏nia
wymagania wynikajàce
z rozporzàdzenia Ministra
Edukacji Narodowej i Sportu
z dnia 6 maja 2003 r. w sprawie
wymagaƒ, jakim powinna
odpowiadaç osoba zajmujàca
stanowisko dyrektora oraz inne
stanowisko kierownicze,
w poszczególnych typach szkó∏
i placówek (Dz. U. nr 89, poz. 826 ze zm.) 

Oferty nale˝y sk∏adaç w zamkni´tych
kopertach z podanym adresem zwrotnym
i dopiskiem „Konkurs na kandydata
na stanowisko dyrektora Szko∏y
Podstawowej w Orzechowie”,
do dnia 27 grudnia 2007r. na adres: 
Urzàd Gminy Pomiechówek, ul. Szkolna 1a,
Brody Parcele, 05-180 Pomiechówek.

Konkurs przeprowadzi komisja
konkursowa powo∏ana przez Wójta
Gminy Pomiechówek.
O terminie i miejscu przeprowadzenia
post´powania konkursowego kandydaci
zostanà powiadomieni indywidualnie.
Szczegó∏y oferty dost´pne sà na stronie
www.bip.pomiechowek.pl
oraz tel. (0-22) 785-55-49
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AktualnoÊci

Wieliszew
najlepszy
w siatk´

Samochodowy
rajd
W dniu 13 paêdziernika
2007 na terenie naszej
gminy odby∏ si´ rajd
samochodów terenowych
„Strefa Wysokich CiÊnieƒ”.
Bazà rajdu by∏y bunkry
wspinaczkowe w Janówku.
Na starcie pojawi∏o si´
prawie 30 za∏óg

Wi´kszoÊç uczestników przyje-
cha∏a z okolic, jednak by∏y i za∏o-
gi, które przyjecha∏y do nas a˝
z Ryk.
Po krótkiej odprawie uczestnicy
zacz´li szykowaç si´ do startu,
który odby∏ si´ punktualnie
o godzinie 10.00. Rajd do ∏a-
twych nie nale˝a∏, tak wi´c wszy-
scy startujàcy mieli przed sobà
trudne zadanie. Ka˝da z za∏óg
musia∏a zdobyç jak najwi´kszà
liczb´ punktów kontrolnych tzw.
pieczàtek. TrudnoÊç polega∏a
na tym, ˝e wszystkie pieczàtki
umiejscowione by∏y w ci´˝ko

dost´pnych miejscach. Tak wi´c
zawodnicy musieli wykazaç si´
nie tylko umiej´tnoÊcià jazdy
i orientacjà w terenie, ale i wo-
là walki z trudnoÊciami. G∏´bo-
ka zimna woda, b∏oto dawa∏y si´
we znaki uczestnikom i nie u∏a-
twia∏y zadania. Na szcz´Êcie po-
goda dopisa∏a i czuç by∏o ducha
wzajemnej rywalizacji. Kolej-
nym etapem podczas rajdu by∏y
tzw. OS-y, czyli odcinki specjal-
ne do pokonania na czas. To w∏a-
Ênie tutaj poziom adrenaliny
by∏ najwy˝szy. Dobry pomys∏
jak przejechaç dany odcinek

i bezawaryjna szybka terenówka
by∏y drogà do osiàgni´cia dobre-
go wyniku. Niestety nie wszyst-
kie samochody dojecha∏y o w∏a-
snych si∏ach na met´. Rajd skoƒ-
czy∏ si´ o godz. 19.00.
Po og∏oszeniu wyników wszyscy
gratulowali zwyci´zcom, którzy
za swojà determinacj´ otrzyma-
li puchary oraz nagrody rzeczo-
we. Dobra atmosfera rajdu oraz
ciekawe odcinki i dobrze przygo-
towana trasa z pewnoÊcià zosta-
nà pozytywnie zapami´tane
przez wszystkich, którzy uczest-
niczyli w rajdzie. Zdj´cia z tra-

sy niebawem uka˝à si´ na stro-
nie organizatora www.pm-acti-
ve.pl gdzie równie˝ pojawi si´
termin kolejnej byç mo˝e zimo-
wej edycji rajdu. Serdecznie za-
praszamy wszystkich posiada-
czy terenówek oraz kibiców.

Micha∏ Pajàk

Przypomnijmy, i˝ Grupa Dzia∏ania
dzia∏ajàca przy Parafii w Janówku
og∏osi∏a konkurs na logo wdra˝a-
nego przez siebie projektu histo-
rycznego.

Ka˝dej z nades∏anej z prac
przyznawano punkty w czterech
kryteriach zgodnie z regulaminem
konkursu:
1. zgodnoÊç z tematem – od 0 do 3

punktów,
2. estetyka – od 0 do 2 punktów,
3. pomys∏owoÊç – od 0 do 3 punk-

tów,
4. terminowoÊç nades∏ania – 0

lub 1 punkt.
Na konkurs wp∏yn´∏o 12 projek-

tów. Ka˝dy z nich maksymalnie
móg∏ otrzymaç 90 punktów (po 9
pkt od 10 jurorów).

Zwyci´zcà zosta∏ autor projek-
tu nr 8 Albert Kozie∏, mieszkaniec
Janówka Pierwszego, uczeƒ
III klas LO. Gratulujemy! 

Wi´cej informacji o pracach
i ich autorach mo˝na znaleêç
na stronie internetowej projektu:
http://www.sciezkapokolen.waw.pl

Nagrodzenie laureata nastàpi
na uroczystym otwarciu „Histo-
rycznej Êcie˝ki rowerowej”
pod koniec kwietnia 2008 roku.
Wszystkim uczestnikom dzi´kuje-
my za udzia∏ w konkursie.

Foto: Micha∏ Pajàk Micha∏ Pajàk

Wyniki:

1. miejsce Micha∏ Goleniewski, Micha∏ 
Szeczerbatko – Nissan Patrol GR

2. miejsce Dariusz Krzywkowski, Bart∏omiej 
Krzywkowski – Uaz

3. miejsce Daniel Kania, Andrzej Koniec
– Suzuki Samurai

Damian jest pogodnym 3 letnim ch∏opcem cierpiàcym
od urodzenia na rozszczep kr´gos∏upa. Choroba na-
szego dziecka bardzo nas przyt∏oczy∏a, dlatego zwra-
camy si´ z ogromnà proÊbà do wszystkich ludzi do-
brej woli o pomoc. 
Lekarze dajà Damianowi szans´ na to, ˝e w przysz∏o-
Êci b´dzie chodzi∏, jednak potrzebne sà Êrodki finan-

sowe na zakup drogiego sprz´tu do rehabilitacji.
Od momentu rehabilitacji szpitalnej i przy pomocy
sprz´tu z NFZ widzimy popraw´ w poruszaniu si´
i funkcjonowaniu fizycznym Damiana. Dziecko jednak
roÊnie i obecny stabilizator jest ju˝ za ma∏y. Potrzeb-
ny jest zakup bardziej funkcjonalnego i dostosowane-
go do dziecka urzàdzenia do chodzenia. Dlatego te˝
bardzo prosimy o pomoc naszemu dziecku. Z góry
dzi´kujemy za hojnoÊç i okazane Damianowi serce.

Rodzice

Wp∏aty prosimy kierowaç na konto: Fundacja Dzieciom „Zdà-
˝yç z Pomocà”
PKO BP 15 o/ Warszawa 50 1020 1156 0000 7902 0007 7248
Z dopiskiem: na leczenie i rehabilitacj´ Damiana Górskiego

B´dziemy wdzi´czni za ka˝dà pomoc, za okazane serce, hojnoÊç
i nadziej´. Goràco dzi´kujemy w imieniu Damiana i swoim.

Pomó˝my Damianowi

Dnia 10 listopada 2007 roku zebra∏a si´ komisja Grupy
Dzia∏ania (10 osób), która oceni∏a prace konkursowe na logo
projektu: Rowerowa Êcie˝ka historyczna ∏àczy pokolenia.

Logo dla projektu

W rozegranym 8. listopada w Se-
rocku tradycyjnym ju˝ turnieju
z okazji Âwi´ta Niepodleg∏oÊci
dru˝yna siatkarska Gminy Wieli-
szew zaj´∏a I miejsce.

Starym zwyczajem z okazji
Âwi´ta Niepodleg∏oÊci gmina Se-
rock organizuje uroczystoÊci rocz-
nicowe, którym towarzyszà impre-
zy sportowe integrujàce lokalne
samorzàdy. W turnieju siatkar-
skim wzi´∏o udzia∏ 6 dru˝yn repre-
zentujàcych gminy: Serock, Ja-
b∏onn´, Niepor´t, Wieliszew, Dà-
brówk´ oraz Starostwo Powiatowe
w Legionowie. Turniej otworzy∏
Burmistrz Miasta i Gminy Serock
Sylwester Sokolnicki, który przy-
wita∏ zaproszonych goÊci oraz star-
tujàce dru˝yny. Po krótkim prze-
mówieniu kapitanowie poszcze-
gólnych zespo∏ów przystàpili
do losowania swoich rywali. Wie-
liszew trafi∏ na dru˝yn´ Starostwa
Powiatowego oraz Niepor´tu.
W rozgrywkach grupowych poko-
naliÊmy obie dru˝yny (2–1 Staro-
stwo i 2–0 Niepor´t) awansujàc
do rozgrywki fina∏owej. Mecz
o trzecie miejsce dru˝yna Staro-
stwa Powiatowego rozegra∏a z dru-
˝ynà Gminy Jab∏onna, wygrywa-
jàc w tie-breaku. ZaÊ nasza dru˝y-
na w meczu fina∏owym, równie˝
w tie-breaku pokona∏a dru˝yn´
Serocka.

Gmin´ Wieliszew reprezento-
wali:

• Józef Borzewski (kapitan)
– radny gminny

• Andrzej Szczodrowski – za-
st´pca wójta gminy

• Dariusz Skrzydlewski – dyrek-
tor OÊrodka Kultury w Wieli-
szewie

• Rados∏aw Czekirda – nauczy-
ciel W-F

• Aleksander Mi´tek – nauczy-
ciel W-F

• Dariusz Âwistek – nauczyciel
W-F

Zarząd Stowarzyszenia „Młodzi dla Rozwoju EMKA” 
ma zaszczyt zaprosić na tradycyjny 

Karnawałowy Bal
Charytatywny EMKI,

który odbędzie się w dniu 2. lutego 2008 r. w sali „Malwa” w Wieliszewie 
Całkowity dochód z balu przeznaczony zostanie na rzecz Lokalnego Funduszu
Stypendialnego „EUREKA”.  Każda złotówka dochodu z naszego balu zostanie
podwojona przez Fundację Batorego.
Cena: 200 zł od pary
Tel. 0 22 782 26 32 lub 510 109 109, Ilość miejsc ograniczona

W oczekiwaniu na zbli˝ajàce
si´ Âwi´ta Bo˝ego
Narodzenia i Nowego Roku
pe∏ni nadziei spoglàdamy
w przysz∏oÊç
Sk∏adamy ˝yczenia: zdrowia,
pogody ducha, spe∏niania
wszystkich marzeƒ,
zawodowej satysfakcji i wielu
sukcesów.
˝yczà: 

Wójt Gminy Wieliszew
Waldemar Kownacki

Przewodniczàcy Rady Gminy
Jan So∏tys

Radosnych i pogodnych Âwiàt Bo˝ego Narodzenia,
sp´dzanych w atmosferze mi∏oÊci i dobra
oraz pe∏nego sukcesów Nowego Roku 2008
˝yczy 
Pawe∏ Kownacki – Radny Powiatu Legionowskiego

og∏oszenie p∏atne


